
Zpravodaj města Bzenec I 15. června 2022

Na slovíčko…
Vážení Bzenčané,
těší mě, že Vás 
mohu přivítat na 
stránkách zpra-
vodaje, který je 
opět nabitý no-
vinkami od na-
šich činorodých 
občanů, spolků 
a  institucí. Kro-
mě pokračujících 

investičních akcí a oprav probíhají jed-
nání o nutnosti realizace navazujícího 
úseku dálnice D55, aby náš region nebyl 
zatížen další dopravou. Spolu se staros-
tou Vracova jsme iniciovali jednotný 
postup místních obcí a vyvolali jsme 

schůzi samospráv s ŘSD a minister-
stvem dopravy. Konflikt na Ukrajině 
ovlivnil život i v našem městě. Připravi-
li jsme bývalý objekt policie pro nouzo-
vé ubytování rodin našich ukrajinských 
pracovníků a zorganizovali jsme sbírku 
základních potřeb. Objekt je prázdný 
a přichystán pro náhlé případy. Uprch-
líci, kteří se v našem katastru vyskytují, 
jsou organizování Jihomoravským kra-
jem v rámci kapacit krajem zřizované 
střední školy. Jiní dorazili vlastní cestou 
a našli azyl v soukromých zařízeních. 
Rád bych touto cestou poděkoval nadaci 
ANDĚLÍNA manželů Holešínských za 
finanční dar v hodnotě 0,5 mil.  Kč na 
pomoc uprchlíkům v naší obci. Není to 

poprvé, co manželé Holešínští Bzenci 
pomohli. Dále děkuji především per-
sonálu ZŠ a MŠ Bzenec za nelehkou 
práci při integraci ukrajinských dětí, 
bzeneckým firmám za projevený soci-
álně zodpovědný přístup a bzeneckým 
spolkům za pomoc, do které se z vlastní 
iniciativy, bez váhání a zcela nezištně 
pustily. Věřím, že nás však čeká pěkné 
léto. S radostí se dozvídám, že je při-
chystáno plno společenských akcí, a tak 
se budu těšit, až se na některé z nich 
setkáme!

Erik Ebringer
zastupitel pověřený výkonem 

pravomoci starosty

se zastupitelem Erikem Ebringerem
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Ze zápisu z 20. zasedání 
Zastupitelstva města 
Bzence konaného 
dne 27. 01. 2022

Ze zápisu z 23. zasedání 
Zastupitelstva města 
Bzence konaného 
dne 20. 04. 2022

Ze zápisu z 22. zasedání 
Zastupitelstva města 
Bzence konaného 
dne 23. 03. 2022

Ze zápisu z 21. zasedání 
Zastupitelstva města 
Bzence konaného 
dne 23. 02. 2022

Zastupitelstvo města:
POVĚŘILO:
-  Zastupitele Ing. arch. Erika Ebringera 

výkonem pravomocí starosty podle 
§ 103 odst. 6 zákona o obcích, a to jako 
uvolněného funkcionáře.

SCHVÁLILO:
-  Podání žádosti na dotace na zateplení 

fasád MŠ Kasárna, KD a budova Pošty.

Zastupitelstvo města:
SCHVÁLILO:
-  Neveřejné jednání k návrhu územního 

plánu našeho města, kterého se účastní 
zastupitelé, zástupci MěÚ Kyjov a pro-
jektant Ing. arch. Kabeláč.

-  Rozpočtové opatření města č. 4/2022.
-  Výše dotací a darů z rozpočtu města 

jednotlivým žadatelům.
-  Cenovou nabídku spol. Pastiglia spo-

lečnost pro obnovu památek, s. r. o. 
na vyhotovení stavebně historického 
průzkumu za 91.960 Kč vč. DPH.

-  Přijetí nejvhodnější nabídky, a to 
nabídky od spol. REDAL AKTIV 
CZ, s. r. o. v hodnotě 1 223.796,21 Kč 
vč. DPH, v rámci zakázky malého 

Zastupitelstvo města:
SCHVÁLILO:
-  Rozpočtové opatření města č. 3/2022.
-  Uzavření darovací smlouvy mezi dár-

cem NADACÍ ANDĚLÍNA manželů 
Holešínských a městem Bzenec jako 
obdarovaným na poskytnutí daru 
500.000 Kč k zajištění potřeb občanů 
Ukrajiny – uprchlíků, kteří na území 
města Bzenec našli útočiště před vá-
lečným konfliktem.

-  Žádost ZŠ a MŠ Bzenec, p. o. o pří-
spěvek 270.000 Kč za účelem přijetí 
pedagoga češtiny pro cizince z důvodu 
výuky dětí ukrajinských uprchlíků. 
Finance nebudou čerpány, pokud bude 
pedagog placen z rozpočtu státu a bu-
dou vráceny do obecního rozpočtu.

-  Cenovou nabídku spol. Elektromontáže 
Fišer, s. r. o. na akci veřejné osvětlení 
amfiteátru u kaple za 279.502,74 Kč 
včetně DPH a na akci přívod NN do 
amfiteátru u kaple za 177.963,17 Kč 
včetně DPH.

-  Podání žádosti na dotační titul k re-
konstrukci veřejného osvětlení na led 
světla - hlavního průtahu Bzencem.

-  Uspořádání výběrového řízení na do-
dávku solárního systému a podání 
žádosti o dotaci na tuto solární elek-
trárnu, která by byla instalována na 
střeše radnice.

-  Cenovou nabídku Ing. Štefančíka na 
projektové práce „BZENEC – komuni-
kace a parkování v ul. P. O. Hviezdosla-
va + podélné parkování ul. Strážnická“ 
za částku 90.629 Kč vč. DPH.

-  Vyzvat potenciální zhotovitele sta-
vebně historického a mykologického 
průzkumu areálu zámku k podání 
cenové nabídky.

-  Vyhodnotit a provést kácení a ořez 
náletových a nevyhovujících dřevin 

Zastupitelstvo města:

SCHVÁLILO:
-  Ve vazbě na nabídkové řízení na prodej 

RD č. p. . 589 s pozemky parc. č. 852 
a 853 bude smlouva uzavřena se zá-
jemcem, který podal druhou nejvyšší 
nabídku ve výši 4 030 000 Kč.

-  Podpis dohody a poskytnutí dotace 
z Programu rozvoje venkova ČR na 
projekt Modernizace kulturního domu 
města Bzence.

-  Rozpočtové opatření města č. 12/2021 
realizované radou města a rozpočtové 
opatření města č. 2/2022.

-  Podání žádosti o dotaci z programu 
JMK na akci Sanace chodbových kle-
neb zámku.

-  Podání žádosti o dotaci z programu 
JMK na zpracování územních plánů 
pro rok 2022.

-  Podání žádosti z JMK na činnosti in-
formačního centra.

-  Programy BKV 2022 a Bzeneckých 
svatomartinských slavnosti 2022 - 
předložené ved. kulturního domu.

-  Cenovou nabídku Montáže Hap-
la, s. r. o. na montáž a dodávku zábradlí 
u kaple sv. Floriána a sv. Šebestiána za 
81 300 Kč bez DPH.

UKLÁDÁ:
-  Odboru investic + Ing. arch. E. Ebrin-

→

gerovi – připravit podklady pro doře-
šení lokality - výstavba RD Bažantnice 
a připravit stav. povolení pro umělý 
trávník – fotbalové hřiště.

v areálu zámku – nádvoří v okolí bu-
dov.

-  Zajištění opravy a údržby stávajících 
střech, okapů a svodů budov areálu 
bzeneckého zámku.

UKLÁDÁ:
Ing. arch. E. Ebringerovi:
-  Jednat s provozovatelem TKR Bzenec 

o problémech s příjmem TV signálu 
a internetu.

Zastupitelům Ing. D. Haplovi, 
Ing. I. Černému a p. P. Čejkovi:
-  Zabezpečit přípravu smluv na odkou-

pení pozemků, které budou sloužit pro 
výstavbu obchvatové komunikace od 
fy RI Okna, a. s. po ul. Těmická.

Tajemníkovi MěÚ:
-  Vypsat výběrové řízení na referenta 

stavebního úřadu – zástup za rodi-
čovskou dovolenou.

-  Zabezpečit výplatu odměn pro Ing. M. 
Zapletalovou a Ing. Z. Švajdovou (za 
včasný převod financí z účtu u Sber-
bank).

-  Zveřejnit záměr města – prodat akcie 
spol. Svornost Těmice, a. s.

SMB:
-  Realizovat výkopové práce pro vedení 

NN a VO k amfiteátru u kaple sv. F&Š.



Okénko ze zastupitelstva Pavel Hartman

Hned úvodem uvádím své jméno pro ty, 
co nechtějí číst můj příspěvek.

Uvádím to v kontextu s vyjádřením na 
zastupitelstvu 20.4., kdy nejm. zastupitel 
považuje mé články jako projev mého 
osobního zviditelňování, tzv. PR. Přesto 
si dovolím reagovat na výzvu v měst-
ském rozhlase a jako přispěvatel opět 
přispěji článkem z dění města, tedy ze 
zasedání zastupitelstva. Nikoliv psaním 
o mé osobě, to opravdu nepotřebuji. 
Považuji za velmi nutné a prospěšné 
informovat touto formou obyvatele 
města, jelikož ve zpravodaji se to jinak 
nedozvíte, byť je to zpravodaj města. 
Ne každý chodí na zasedání zastupitelů 
nebo nesedí několik hodin u přímého 
přenosu v kabelové televizi. Ale pozor, 
možná se něco změní, požádal jsem sku-
pinu opozičních zastupitelů o zařazení 
bodu k projednání na zastupitelstvu, aby 
byly přenosy ze zastupitelstva opako-

vaně pouštěny v kabelové televizi, jako 
tomu je v mnoha jiných městech. Snad 
se to podaří a každý si v klidu a třeba 
postupně jednání zhlédne.

BODY Z JEDNÁNÍ:
Bzenecký zámek
Oprava kleneb - bylo osloveno sedm 
firem do výběrového řízení, přihlási-
ly se čtyři s nabídkami 2.140 mil.Kč, 
1.792 mil.Kč, 1.749 mil.Kč a 1.223 mil.
Kč. Poslední jmenovaná byla oslovena 
a smluvně dohodnuta. Termín zahájení 
oprav druhá půle května (takže práce 
zahájeny), doba realizace cca dva měsíce 
(asi do konce července). Podotknu, že 
původní cena oprav měla být cca 5 mil.
Kč. Navíc se podařilo E.Ebringerovi 
a M.Goliášovi od Jihomoravského kraje 
zajistit dotaci ve výši cca 380 tis.Kč. Díky 
kraji i uvedeným pánům. Podotknu, že 
město Bzenec mělo za poslední dva roky 
dotace 280 tis.Kč.

Mykologický průzkum – byly osloveny 
firmy, které provedou průzkum stavu 
dřevěných konstrukcí (trámů), který 
je nutný pro další práce. Těmi by měla 
být oprava stropů, takže poptávka od-
borných firem a opět výběrové řízení 
dodavatele. Záměr je opět zkusit dotační 
tituly.
Dešťové a splaškové vody – opět byla 
oslovena odborná firma, která by měla 
nabídnout technické řešení jak odvodu 
splaškové vody ze všech budov a areálu, 
stávající kanalizace je v havarijním sta-
vu. Tak by mělo být řešením i využití, 
retence a odvod dešťových vod, které 
stále podmáčejí budovy a současně za 
ně nyní město platí téměř půl milionu 
korun ročně. Opět je cílem získat dotaci, 
a navíc vodu využít k zavlažování areálu 
– parku a jiných ploch.
Oprava střech a vykučení přerostlé 
zeleně na nádvoří – tyto drobné údrž-
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rozsahu „Bzenec – zámek – sanace 
chodbových kleneb“. Autorský dozor 
bude zabezpečovat p. Ing. Rýpal, a to 
za cenu 12.000 Kč + DPH.

-  Zakoupení dvou altánků Salaš za cenu 
42.000 Kč/kus + DPH a jejich umístění 
na cyklostezky. Jeden k cyklostezce 
směr Mor. Písek na Horních Pískách 
u dětského hřiště a druhý na cyklo-
stezku směr Vracov.

-  Obnovení oddechových zón ve Bzenci. 
Jedná se o dvě lokality. Mezi bytovými 
domy u Sokolovny a na ul. Písecké. 
Vydláždění provede fa. DAC Těmice. 
U Sokolovny: 32.928 Kč včetně DPH 
+ lavičky 3 ks (1 ks za cenu 6.650 Kč 
s DPH). Ulice Písecká: 32.928 Kč včet-
ně DPH + lavičky 3 ks (1 ks za cenu 
6.650 Kč s DPH).

-  Podmínky prázdninového provozu MŠ. 
V červenci bude prázdninový provoz 
probíhat v prostorách MŠ I. a v měsíci 
srpnu budou všechny MŠ uzavřeny.

-  Žádost Střední školy gastronomie, 
hotelnictví a lesnictví Bzenec, p. o. 
o příspěvek 50.000 Kč za účelem 
vybavení ubytovacího zařízení DM 
Bzenec -Přívoz 735 z důvodu ubyto-
vání ukrajinských uprchlíků. Možno 
využít prostředky z daru NADACE 
ANDĚLÍNA.

-  Zakoupení vybavení prostorů Střední 
školy gastronomie, hotelnictví a les-
nictví Bzenec, p. o. vyhrazených pro 
ubytování ukrajinských uprchlíků. 
Věci budou pořízeny z daru od NA-
DACE ANDĚLÍNA.

-  Vypsání výběrového řízení na akci 
„Stavební úpravy sociálního zařízení 
v učebnovém pavilonu ZŠ Bzenec“.

NESCHVALUJE:
-  Návrh zastupitele p. R. Patáka o pokus 

zvolit radu města s tím, že by se začalo 
volbou starosty a na tuto funkci navrhl 
p. Ing. arch. E. Ebringera.

-  Návrh p. Ing. arch. E. Ebringera na 
objednání studie klidové zóny u by-
tových domů v ul. Kasárna, která by 
byla zadána odborníkovi a vázána na 
představy občanů.

UKLÁDÁ:
Zastupitelům Ing. D. Haplovi, 
Ing. I. Černému a p. P. Čejkovi:
-  Zabezpečit projednání realizovaného 

amfiteátru na Starém hradě na staveb-
ním úřadě.

Správě majetku:
-  Vyčistit svody a odtokové potrubí deš-

ťových vod budov v zámeckém areálu 
a opravit propadlé kanalizační víko 
na nádvoří.

-  Vyžádat další cenové nabídky na re-
alizaci akce „SO Oprava komunikace 
ul. Slunečná“.

-  Oslovit firmy k předložení cenové na-
bídky na opravu střech a svodů budov 
v areálu zámku – vyjma hlavní budovy.



bářské práce byly zastupitelstvem od-
souhlaseny na konci března, dokonce 
bylo upozorněno na konec vegetačního 
období a nutnost konat urgentně. Do-
dnes se nic nepodařilo, skoro to zavání 
záměrem a naschválností. Škoda.

Střecha lisovny – byly opět poptány 
odborné firmy pro cenovou nabídku 
celkové rekonstrukce a odstranění 
eternitové krytiny (zdraví škodlivou) 
na základě kterých bude provedeno 
výběrové řízení na rekonstrukci, kterou 
však bude muset schválit zastupitelstvo. 
Tato akce bude nejspíše až po volbách 
a nejdříve v příštím roce. Opět je snaha 
získat dotaci.

Výše uvedené projekty a jednání řeší 
pánové Ebringer a Goliáš, přejme si, ať 
se jim daří.

Dálnice D55
Na základě iniciativy bzeneckých zastu-
pitelů Ebringera a Goliáše bylo svoláno 
setkání starostů okolních měst a obcí 
(Bzenec, Vracov, Strážnice, Vacenovice, 
Vlkoš, Ratíškovice, aj.) na základě které-
ho bylo osloveno Ministerstvo dopravy, 
ŘSD (Ředitelství silnic a dál-
nic), Krajský odbor dopra-
vy. Následně je na 7.6.2022 
dohodnuta schůzka všech 
zástupců výše uvedených 
v Brně za účasti ministra 
dopravy p. Kubka. S pa-
nem ministrem již krátce 
jednal E. Ebringer ve Veselí 
nad Moravou u příležitosti 
slavnostního zahájení sezony na 
Baťově kanále. Cílem schůzky 
je řešení dopravní problemati-
ky v tuto chvíli končící dálnice 
D55 u Bzence a průjezdností osobní 
i nákladní dopravy přes Bzenec 
i okolní města a obce. Snaha 
je také uspíšit zahájení vý-
stavby dalšího úseku D5510 
Bzenec – Rohatec, nyní se 
odhaduje zahájení za 7-10 let.
V této problematice se ob-
rovsky zaspalo, mělo být řešeno 
dávno, což nepřímo potvrdili zástupci 
realizace D55, tj. Zlínský kraj, který 
bohužel nekomunikoval, nikdo je o nic 
nežádal, s Jihomoravským krajem, kte-
rého je silnice č. 54 přes Bzenec.

Amfiteátr na Starém hradě
Záměr výstavby amfiteátru byl od-
hlasován již v roce 2019 a nikdo toto 
většinové koaliční rozhodnutí neroz-
poruje, je respektováno, i když s ním 
nemusí každý souhlasit (osobně také 
nesouhlasím, bývalo to místo klidu, 
pomník 2.svět. války). Každopádně již 
v roce 2019 byl zadán úkol bývalému 
místostarostovi, aby zajistil vyjmutí 
dotčených pozemků z půdního fondu, 
jelikož byla vedena jako orná půda. 
Asi byl záměr před výstavbou řádně 
naprojektovat, nacenit a stavebně povo-
lit. Bohužel nic z uvedeného se nestalo 
a tak amfiteátr nyní za 1,35 mil.Kč již 
stojí. Potíž je však v tom, že stále až do 
těchto dnů (17.5.2022) nebylo jasné, tedy 
některým zastupitelům a jejich sympati-
zantům, zdali se jedná o černou stavbu 
bez povolení nebo městský mobiliář, jak 
bylo tvrzeno a prezentováno některý-
mi koaličními zastupiteli. Rozhodnutí 
tedy musel udělat stavební úřad a ten 
potvrdil, že sice lavky jsou mobiliářem, 
ale pódium, osvětlení a el. přípojka jsou 

černou stavbou. S okamžitou 
platností bylo zakázáno užínání a sou-
časně vydán pokyn k odstranění stavby 
nebo jeho zlegalizování. Když už to 
stojí, je nesmysl to odstranit. A tak se 

počítá s legalizací, ale opět je vidět ne-
standartní postup, účelové rozložení 
investice na několik etap. Neměla být 
řádná dokumentace, řádný rozpočet, 
řádné výběrové řízení na dodavatele, 
neměla být komunikace s úřady před 
zahájením a hlavně řádně povoleno 
a legálně realizováno? Doufám, že nikdo 
nebude takový postup hájit tím, ,hlavně, 
že to stojí“,. Připomenu: záměr je z 2019.

Město zachránilo 68 mil.Kč
Je potřeba ještě jednou smeknout, po-
děkovat a ocenit přístup Ing. Zaple-
talové, její kolegyni z ekonomického 
úseku města a pověřenému zastupiteli 
Ing. arch. Eriku Ebringerovi za záchra-
nu 68 mil.Kč. Tito lidé svým přístupem, 
odvahou a rozhodným počínáním na 
rozdíl od mnoha jiných měst a obcí 
a bohužel i mnohých našich zastupitelů 
rozhodli po vypuknutí války na Ukra-
jině o převodu uvedené sumy peněz ze 
Sberbank do Komerční banky. Tímto 
krokem, který provedli ne za pět mi-
nut, ale za minutu dvanáct, zachránili 
veškeré úspory a peníze pro normál-

ní fungování našeho města. 
Upřesním, že o převod pe-
něz bylo zažádáno v pátek 
v podvečer po pracovní 
době, celý víkend se čekalo 
na provedení převodu, které 

přišlo v pondělí dopoledne 
a od úterý následujícího dne 
Sberbank uzavřela své poboč-

ky, konec. Připomenu, že jiným 
zůstalo ve Sberbank nedobyt-
ných více jak 5 miliard korun, 
které všem budou možná ně-
kolik let scházet. Stát v řešení 

tohoto problému zatím nepomohl 
a jediné, o čem spekuluje, je, že 

nabídne postiženým městům 
a obcím zvýhodněné půjčky 

– dluhy.
Bzenčané těmto lidem moc 
děkují, pěkná práce.

To bylo několik zajímavostí 
z posledních zastupitelstev. Určitě to 
jsou výživná témata, tak asi většina 
uzná, že výše uvedené není PR (zvidi-
telnění) P. Hartman, ale spíše PR ně-
kterých zastupitelů. A jelikož jsem byl 
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„obviněn“,že zneužívám obecní poklad-
nu pro články ve zpravodaji, tak férově 
slibuji, že na účet na opravu zámku zašlu 
částku 10.000 Kč, ač nemám žádnou 
povinnost. To však za předpokladu, že 

bývalí radní, kteří nechali bez jakého-
koli schválení záměru prodat zámek 
vypracovat zbytečný znalecký posudek 
odhadní ceny v hodnotě 356.000 Kč tuto 
částku také vrátí městu.

 Bzenec je krásné městečko, mějme ho 
rádi a bude se nám hezky žít.
Ať se všem v těchto zvláštních časech 
daří. Bzenec 17.5. 2022

14 veřejných besed o návrhu územního 
plánu ve Bzenci?
V našem městě připravujeme nový 
územní plán, který ovlivní rozvoj 
a vzhled našeho města na mnoho let 
dopředu. Zadání nového ÚP města Bze-
nec bylo zastupitelstvem schváleno na 
zasedání zastupitelstva konaném dne 11. 
11. 2019, na kterém z úst obou tehdejších 

místostarostů opakovaně zaznělo, že 
zadání je všeobecné a že se i s občany 
ještě mnohokrát nad přípravou návrhu 
ÚP sejdeme. Začátkem června r. 2021 
jsme my zastupitelé obdrželi pracovní 
návrh územního plánu s příslibem, že 
do měsíce se bude ve věci návrhu ÚP 

konat jednání. Nekonalo se. Novým 
určeným zastupitelem pro pořízení ÚP 
jsme byli pozváni na neveřejné sezná-
mení se s návrhem ÚP, které se konalo 
až dne 14. 4. 2022. Na tomto jednání 
jsme obdrželi informaci, že návrh už 
je připraven ke společnému jednání 
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Kdo stojí v čele města aneb za co všechno 
může referendum…
Historicky první referendum konané ve 
Bzenci vyvolalo také změny ve vedení 
města. V době, kdy píši tyto řádky, tak 
je Bzenec možná jediný v celé republi-
ce, kde vedení města, jak má vypadat, 
neexistuje.
Na únorovém jednání zastupitelstva se 
dnes jíž bývalé vedení města rozhodnu-
lo, že se vzdá svých funkcí, tedy starosty, 
místostarostů a radních a to necelých 
8 měsíců před řádnými komunálními 
volbami, protože referendum nedopadlo 
dle jejich představ. Přitom složili slib 
zastupitele… „Slibuji věrnost České 
republice. Slibuji na svou čest a svědomí, 
že svoji funkci budu vykonávat svědomi-
tě, v zájmu obce a jejích občanů a řídit 
se Ústavou a zákony České republiky.“
Marně teď vzpomínám na slova ně-
kterých o zodpovědném hospodáři…
Po pár dnech bezvládí se zastupitelstvo 
dohodlo, že v čele města bude tzv. za-
stupitel pověřený výkonem pravomoci 
starosty. Ano, je to jedna z možností, 
kterou umožňuje legislativa, ale potřeba 
si uvědomit, že toto prozatímní řešení 

skýtá mj. ne moc komfortní situaci nejen 
pro úřad jako takový, ale i pro občany. 
Rada města neexistuje, zastupitelstvo 
se schází jednou za měsíc a supluje tedy 
mj. i funkci rady. Nicméně ale vše fun-
guje dál.
Mnozí z vás se domníváte, že město 
řídí starosta a místostarosta a o dění 
ve městě rozhoduje spolu s radními, 
kteří jednají za zavřenými dveřmi. Je 
to všeobecně zažitý mýtus…
Zastupitelstvo je základní orgán města, 
který město spravuje, rozvíjí, rozhodu-
je v záležitostech, které jsou v zájmu 
obce a občanů obce, jako např. o opravě 
chodníků a budov, zajišťuje osvětlení, 
spravuje hřiště, podporuje kulturní život 
v obci tím, že spolupracuje se spolky, 
pořádá výstavy či plesy a schvaluje roz-
počet. Zastupitelstvo také volí radu, 
místostarostu a starostu! Z toho plyne, 
že rada, místostarosta i starosta se zod-
povídá zastupitelstvu a nikoliv opačně!
Rada je výkonným orgánem města, 
realizuje úkoly, kterými ji pověřilo za-
stupitelstvo, vydává nařízení města, 

projednává a řeší návrhy, připomín-
ky a podněty, rozhoduje o uzavírání 
nájemních smluv a další. Rada má 5 
členů, schází se neveřejně a v čele rady 
stojí starosta.
Starosta zastupuje město navenek, 
informuje veřejnost o činnosti města, 
podepisuje právní předpisy, usnese-
ní zastupitelstva a rady, odpovídá za 
přezkoumání hospodaření města za 
uplynulý kalendářní rok.
Tajemník je zaměstnancem města. Plní 
úkoly, které mu uložilo zastupitelstvo, 
rada nebo starosta, má na starosti za-
městnance města, kteří pracují na úřadě. 
Zúčastňuje se zasedání zastupitelstva 
a schůzí rady s hlasem poradním.

Doufám, že jsem pomohl objasnit někte-
ré pojmy a dojmy, které byly po mnoho 
let vykládány špatně.

S úctou
Petr Kalnický

a už se nebude nic upravovat. Návrh 
byl předložen pouze v listinné podo-
bě, elektronickou verzi návrhu není 
údajně možno zastupitelům předložit 
z legislativních důvodů. Na zasedání 
zastupitelstva konaném dne 20. 4. 2022 
jsme podali návrh na konání veřejného 
zasedání zastupitelstva, na kterém budou 
občané seznámení s návrhem nového 
ÚP. Hlasy bývalých členů rady a hlasy 
dalších tzv. koaličních zastupitelů byl 
návrh zamítnut a bylo přijato usnesení, 
podle kterého se konalo další neveřejné 
seznámení s návrhem nového ÚP dne 
16. 5. 2022, opět pouze pro zastupitele.
Porovnejme si tento přístup bzeneckých 
koaličních zastupitelů s přístupem zastu-
pitelů v jiných městech. Např. v Liberci 
měli zastupitelé možnost ovlivnit zadání 
ÚP vydáním pokynů pro zpracování ná-
vrhu ÚP, občané měli možnost podávat 

připomínky a námitky celkem 73 dnů, 
měli možnost seznámit se s návrhem 
ÚP celkem na 14 besedách, město zalo-
žilo webové stránky věnované procesu 
schvalování nového ÚP od zadání až 
po závěrečné schválení, včetně rubriky 
pro otázky občanů. U nás ve Bzenci byl 
návrh na konání byť jen jedné veřejné 
besedy nad rámec stavebního zákona 
hlasy bývalých členů rady a některých 
zastupitelů zamítnut, zastupitelé nema-
jí návrh územního plánu k dispozici, 
o názor zastupitelů bývalí členové rady 
neprojevili zájem. Občan našeho města 
může podat připomínky v rámci NEVE-
ŘEJNÉHO společného jednání, ty ovšem 
nemusí být podle zákona zohledněny 
a jejich nepřijetí ani odůvodněno. Ob-
čan našeho města, který je vlastníkem 
pozemku a stavby dotčené návrhem 
ÚP, bude mít možnost podle stavebního 

zákona uplatnit námitky pouhých 7 dnů 
po konání VEŘEJNÉHO PROJEDNÁNÍ. 
Ještě to můžeme změnit a konání veřej-
né besedy o návrhu územního plánu 
prosadit.

Za skupinu nezávislých zastupitelů 
s pozdravem Ing. arch. Erik Ebringer, 
Miroslav Goliáš, Mgr. Pavel Jakša, Milan 
Juras ml., Mgr. Petr Orlický, Radomil 
Paták.
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Zámek prozatím přežil, ale co bude dál?
Vážení a milí spoluobčané,
bzenecký zámek měl vždy tak trochu 
pohnutý osud, o jeho historii toho bylo 
napsáno mnoho. Připomeňme si tedy 
pár okamžiků z doby nedávné…

Už v roce 2002, kdy město Bzenec kou-
pilo objekty zámku a přilehlého parku, 
se měl zámek stát dominantou města. 
Dle dobových plánů a záměrů se měl do 
prostor hlavní budovy zámku přemístit 
městský úřad. Zůstalo ale jen u plánů.

12, 15 let si zámku nikdo velice moc 
nevšímal – prý se „zastupitelstvo nikdy 
nedokázalo shodnout na využití“. Asi 
někomu vyhovoval labyrint… pardon, 
velmi členité prostory současného měst-
ského úřadu s nemožností bezbariéro-
vého přístupu.

A tak se tehdejší rada rozhodla, že 
když se neví, co s tím, tak se zámek 
prodá. No…to je taky řešení. Nejprve 
měl být v prosinci 2017 zámek prodán 
za necelých 9 mil. Kč., ale nakonec se 
po bouřlivé atmosféře na zastupitelstvu 
prodej odložil… 

…odložil se ale jen do prosince 2020, 
kdy se měl opět na návrh rady prodat, 
tentokrát za necelých 17 mil. Kč. A po-
tom, že zastupitelstva bývají nudná…

Spousta z vás nechtěla zámek prodat, 
ale ponechat v majetku města, opravit 
a začít konečně využívat. Proto jsem 
se také podílel koncem roku 2020 na 
založení iniciativy: Obnova bzeneckého 
zámku. A protože se vás nikdy nikdo na 
názor nezeptal, tak jsme se rozhodli, že 
uspořádáme anketu, abyste se mohli 
vyjádřit. Výsledky byly naprosto jasné 
– chtěli jste zámecký areál ponechat ve 
vlastnictví města Bzenec. Na toto však 
vedení města nebralo ohledy. 

Nechtěli jsme „hledat strategického 

partnera“ jako záminku prodeje, tak 
přišlo až krajní řešení – referendum, 
které proběhlo v říjnu 2021. Referendum 
vyvolalo velký zájem a k volbám přišlo 
přes 62 % občanů. Většina z vás, a to 
přes 65 %, rozhodla, že chcete zámek 
ponechat v majetku města. Na rozdíl 
od ankety je výsledek referenda trvale 
závazný. Ale jako většina věcí, tak i toto 
má nějaký „háček“. Od října 2023 se 
může vyhlásit další referendum a zámek 
může být definitivně fuč. Pak se na něj 
můžeme dívat jedině přes plot jako před 
léty nebo dopadneme třeba jako Veselí 
nad Moravou...
Pár týdnů po referendu byl založen „Vý-
bor pro zámek“. Z jeho činnosti vybírám 
nejzásadnější body, které se projednávaly.
Zastupitelstvo města Bzenec schválilo 
návrhy Výboru pro zámek: 
- ořezání náletových dřevin,
-  vyčištění dešťových okapů, svodů 

a vpustí,
-  odstranění odumřelých těl holubů 

uvnitř budov vč. odstranění trusu,
-  provizorní opravu poškozených střech, 

aby do objektů dále nezatékalo.
Jeden z hlavních důvodů, proč je do zám-
ku zakázán vstup, jsou chodbové klenby, 
které jsou téměř v havarijním stavu:
byla přepracována projektová dokumen-
tace na „Opravu chodbových kleneb“,
na Jihomoravský kraj byla podána žá-
dost o dotace na „Opravu chodbových 
kleneb“, proběhlo výběrové řízení na 
„Opravu chodbových kleneb“ a byl vy-
brán dodavatel prací, se kterým byla 
podepsána Smlouva o dílo.
Další činnost:
-  probíhá výběrové řízení na mykologický 

průzkum dřevěných stropních trámů,
-  probíhá výběrové řízení na stavebně-

-historický průzkum,
-  čeká se na cenovou nabídku na vyhoto-

vení projektové dokumentace „oprava 
a rekonstrukce dešťových vod“ (v sou-
časnosti dešťové vody tečou do kana-
lizace a město platí cca 470 000,- Kč/
rok – návrh řešení je odvod dešťových 
vod do Syrovínky).

Bzenecký zámek žije! A nejen pomocí 
kulturních akcí, které jsou nejen mezi 
místními hojně navštěvovány, ale i tím, 
že se v dohledné době začne s opravou 
toho nejnutnějšího, co bylo tak dlouho 
zanedbáváno.
Ale co bude dál?
Z webový stránek města Bzenec cituji:
„Přesto má město Bzenec se stávajícím 
objektem velkolepé záměry. Zda se vše 
podaří, to ukáže až budoucnost. Takže 
bílé stránky historie bzeneckého zámku 
čekají na další zápis“.
Možná ten další zápis tvoříme právě 
tady a teď! Vždyť každý z vás, kdo jste 
hlasovali v anketě a v referendu, jste sou-
částí zápisu budoucnosti zámku. Dle 
mého názoru se za necelý rok podařilo 
poměrně dost věcí, i přes tu skutečnost, 
že většina zastupitelstva není opravám 
nakloněna. A protože nás čekají 23. a 24. 
září 2022 komunální volby, tak to budete 
opět vy, kdo rozhodne o tom, co se se 
zámkem stane v letech budoucích. Jsou 
jen dvě možnosti, buď se najde strate-
gický partner pro prodej zámku anebo 
zámek opravíme. A jen vy rozhodnete, 
co v zámku chcete mít. V komunálních 
volbách rozhoduje každý jeden hlas.
Mysleme na to.

za Obnovu bzeneckého zámku
Petr Kalnický

Bzenecký zámek ožil na jaře
Po loňském referendu, kdy občané dali 
jasně najevo, že chtějí, aby bzenecký 
zámek zůstal v majetku města, jsme 
na zámku uspořádali vánoční akci, na 
kterou přišly stovky lidí a ohlasy byly 

vynikající. A návštěvníci rovnou hlásili, 
že se těší na další zámecké akce.

Letos jich plánujeme několik, začali 
jsme akcí jarně velikonoční.

Termín byl vybrán ve spolupráci se 

sdružením rosniček a vyplatilo se jim 
naslouchat. Počasí jsme měli luxusní. 
I to jistě přispělo k mimořádně vysoké 
účasti, která předčila i účast o Vánocích.

Pod obří pomlázkou, zavěšenou nad 
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Kultura ve Bzenci
Začátek letošního roku nebyl kultuře 
nakloněn, nebylo možné pořádat tradič-
ní plesy, ale na základě nových opatření 
a rozvolnění se začal rozvíjet i kulturní 
život našeho města.

Pravidelně každou druhou nedě-
li v měsíci pořádá loutkové divadlo 
Kašpárek pro nejmenší svá divadelní 
představení, SPT Bzenčan uspořádal 
tradiční Fašankovou pochůzku, na 
konci března proběhla na zámku akce 
Bzenecký zámek žije – na jaře, členové 
T.J. Sokol společnou akcí na KD začát-
kem dubna oslavili 140. výročí založení 
T.J.SOKOL Bzenec a 160. výročí založení 
České obce sokolské. Před Velikono-
cemi se uskutečnila akce Zelený čtvr-

tek v zámeckém amfiteátru a poslední 
dubnový den hostili Bzenečtí vinaři 
svými produkty v zámeckém parku 
své návštěvníky, zatímco na kopci nad 
Bzencem Bzenecký klubík připravil pro 
děti Pálení čarodějnic.
Co nás čeká během léta 
a podzimu:
Jsou připraveny letní koncerty na kapli.
23. 7. 2022 se uskuteční u kaple sv. Flori-
ána a sv. Šebestiána společná degustace 
16ti vinařství ze Slovácka pod názvem 
„Slovácko na dlani“.

Čekají nás tradiční akce:
12.-14. 8. 2022 Bzenecká pouť
16.-17. 9. 2022 Bzenecké krojované 

vinobraní
Na konci prázdnin bude promítat 

společnost kinematograf bratří Čadíků 
po 4 dny známé filmy.

Ve spolupráci s MŠ a ZŠ se připravuje 
na 2. 10. 2022 divadelní představení 
pro děti „Příběhy včelích medvídků“ 
a předvánoční představení „Slyšte, 
slyšte“.

V přípravě jsou také podzimní diva-
delní představení a koncerty.

Přeji vám krásné léto plné sluníčka, 
úsměvu a pozitivní energie.

 
Jitka Jablonická

vedoucí KD

vchodem, prošly stovky návštěvníků na 
nádvoří zámku, které

zaplnily stánky řemeslníků, výrobců 
marmelád, moštů, oplatků, perníků, 
sýrů i chilli maniaků. Milovníci zvířat 
si mohli objednat pelíšek pro domá-
cího mazlíčka nebo přispět zakoupe-
ním výrobku bzeneckému útulku. Pro 
dámy byly připraveny šperky z fimo 
hmoty, vitráže, pánové se mohli zasta-
vit u předváděčky aku nářadí Makita. 
Nejhlučnějším stanovištěm bylo to od 
Střední školy gastronomie, hotelnic-
tví a lesnictví, kde studenti vyřezávali 
dřevěnou plastiku motorovými pilami. 
Bylo až neuvěřitelné, jak jemná práce se 
takovým nástrojem dá docílit.

Na jarmarku nemohly chybět květiny, 
bylinky i přísady neodmyslitelně spo-

jené s jarem ve Bzenci. 
Malí i velcí zahradníci si 
zdarma vybírali semínka 
u stanoviště místní se-
mínkovny, která ve Bzen-
ci v klubíku funguje už 
tři roky.

Jedním z nápadů na 
budoucí využití zámku 
je kavárna s cukrárnou 
a vinárnou. V trochu 
improvizované podobě 
jsme ji otevřeli v prosto-
rách bývalé kaple. A káva 

místní pražírny, bzenecké víno, limo-
náda z vinného moštu i bzenecké pivo 
šly na dračku.

Tradiční pochoutky jako patenty, pa-
gáče a vdolky doplnily nabídku zákusků 
z cukrárny.

V bývalé lisovně si návštěvníci pro-
hlédli výstavu veliko-
nočních tradic, ochut-
nali typické pokrmy 
spojené s těmito svát-
ky a také se mohli při-
dat k velké pletací díl-
ně. Z různých druhů 
a délek proutí si bylo 
možno vyrobit tradič-
ní symbol Velikonoc 
- pomlázku. Když už 

jsme u symbolů, nechyběly ani kraslice. 
Mohli jsme se pokochat uměním něko-
lika tvůrkyň a zhlédnout výrobu kraslic 
zdobených voskem, slámou i vrtaných. 
Další desítky kraslic s různými typy 
zdobení podle regionů byly zapůjčeny 
na výstavu ze sbírky paní Kuncové.

Pro děti si místní organizace připravily 
dílničky, zapojili se hasiči, lesní školka 
Petrklíč i Bzenecký klubík. Parkem za 
zámkem vedla hravá stezka pro děti 
a dospělé se spoustou zvídaných dotazů 
a zábavných úkolů.

Další akci připravujeme na konec 
prázdnin, sobotu 27.8., kdy zámek ožije 
pohádkami, folklorem a hudbou.

Irena Koukalová Uličná
za organizátory Bzenecký 

klubík, ProBzenec a Obnova 
bzeneckého zámku
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Besídky ke svátku maminek v MŠ I.

Moje milá maminko,
pomazli mě malinko.
Dám ti pusu, obejmu tě,
moje mami, miluju tě.

Kolektiv MŠ I.

Co se událo v mateřské škole
Další rok pomalu končí, a proto mi 
dovolte, abych Vás seznámila s činností 
a akcemi, které jsme v naší mateřské 
škole připravili. Ve školním roce 2021- 
2022 docházelo do MŠ 138 dětí, z toho 
45 předškoláků. Děti byly rozděleny 
do šesti celodenních a věkově smíše-
ných tříd.

V jednotlivých třídách paní učitelky 
připravovaly zajímavé aktivity, ve tří-
dách i při pobytu venku. Například ran-
ní cvičení s využitím tělovýchovného 
nářadí a náčiní, zpívání za doprovodu 
klavíru a rytmických nástrojů, jazykové 
chvilky na procvičování mluvidel, růz-
né výtvarné tvoření, pravidelné denní 
čtení před odpoledním odpočinkem 
na lehátkách aj. Snažili jsme se rozšířit 
a prohloubit poznatky dětí o přírodě, 
zvířatech, okolním světě. Postupně se 
děti také seznámily s tradicemi a zvy-
ky v různých ročních obdobích. Před-
školáci docházeli na před -plavecký 
výcvik. Děti také navštěvovaly různá 
divadelní a kulturní představení. Pro 
rodiče a veřejnost jsme připravili vá-
noční a velikonoční jarmark doplněný 
vystoupením dětí. Snažíme se v dětech 

rozvíjet respekt k přírodě, lásku k tra-
dicím, k rodnému kraji.

Součástí naší péče o děti je také zdravé 
stravování, pestrá a vyvážená strava, 
zdravější životní styl. Jídelníček je se-
stavován na základě nutričního doporu-
čení zásad zdravé výživy a dodržování 
spotřebního koše. Zařazujeme zvýšený 
podíl čerstvého ovoce a zeleniny, ovoc-
ných a zeleninových salátů, pomazánek, 
cereálního pečiva a mléčných výrobků. 
Během celého dne je dodržován pitný 
režim – čaj ovocný, bylinný, s citronem, 
vitamínový, džus, ko-
houtková voda (součás-
tí pitného režimu není 
mléčný nápoj podávaný 
k přesnídávce).

Ve školním roce jsme 
se snažili zvládnout 
s dětmi potřebné doved-
nosti, podporovat jejich 
zvídavost, obohacovat 
je o radosti z malého 
úspěchu, z nového ob-
jevu či navázání nových 
přátelství.

Těm, kteří odcházejí 

do základní školy, a jejich rodičům, 
přeji, aby tuto etapu zvládli v klidu, ve 
zdraví a pohodě.

Všem dětem i jejich rodičům přeje-
me krásné letní prázdniny, budoucím 
prvňáčkům hodně nových kamarádů 
v základní škole a my se budeme těšit po 
prázdninách na nové malé kamarády.

Rodičům a zaměstnancům mateřské 
školy, paní ředitelce a ostatním kolegům 
děkuji za milou spolupráci a přeji krás-
né, pohodové a slunečné léto.

Zita Koutná, MŠ I.
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Den otevřených dveří 
v mateřských školách

Den Země ve třídě OVEČEK

Na jaře, jako už tradičně, probíhá zápis 
dětí do mateřských škol. Letos proběh-
ne ve dnech 4. a 5. května 2022. Ještě 
než tomu tak bude, jsme se rozhodli 
uspořádat Den otevřených dveří na-
šich mateřských škol, který připadl na 
sobotu 2. dubna 2022. Město Bzenec je 
zřizovatelem ZŠ a MŠ, p.o., jejíž součástí 
jsou tři mateřské školy, které slouží po-
třebám rodin s malými dětmi. Jsou to 
Mateřská škola l. – Olšovská 1299 a dvě 

odloučené pracoviště, MŠ II. - Podhájí 
520 a MŠ III. - Kasárna 500. Všichni 
zájemci měli možnost si prohlédnout 
třídy a prostory mateřských škol, poznat, 
kde se děti vzdělávají, hrají a tvoří. Do-
věděli se vše, co je zajímá o fungování 
našich mateřských škol, co je pro děti 
připraveno, na co se mohou těšit při 
prvním samostatném krůčku, než se 
z nich stanou „opravdoví školáčci“. Na 
veškeré otázky odpovídali pracovníci 

pedagogického sboru mateřských škol. 
Naše školičky jsou celoročně vyzdobeny 
dětskými pracemi, ale v tento den byly 
prosyceny ještě prvním poznáváním, 
objevováním a dětskou radostí. Velmi 
nás těší, že se akce setkala se zájmem 
rodičů a veřejnosti, a že i přes nepříznivé 
počasí byla účast hojná.

Děkujeme všem, kolektiv 
pracovníků MŠ

Okolí mateřské školy vybízí k procház-
kám a objevování živé i neživé přírody. 
Není nad to prohlédnout si jarní květiny 
naživo a zblízka, zaposlouchat se do 
zpěvu ptáčků a bzučení včel při toul-

kách bzeneckou přírodou. A jak už to 
tak bohužel bývá, ne každý odpadek 
najde své místo v odpadkovém koši. Se 
třídou OVEČEK jsme se na Den Země 
vydali po okolí mateřské školy. Děti 

odhozené odpadky nadšeně sbíraly, ale 
velmi se divily, kdo takový nepořádek 
mohl udělat…?

Třída Oveček, MŠ I
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Hledání 
velikonočního 
pokladu

Jak správně stolovat - MŠ 1.

Zajíček nám ukryl na cestě do malebné přírody místních 
vinohradů velikonoční poklad. Poklad mohly děti nalézt 
pouze po splnění úkolů, které jim zajíček zanechal. Šli 
jsme po cestě vyznačené barevnými fáborky.
Za úkol měly děti odhalit jednotlivá stanoviště šesti 
barevných vajíček, kde byly uschovány úkoly. Lovci 
pokladů museli nejen počítat, ale také pojmenovat dny 
v pašijovém týdnu, velikonoční zvířátka a jiné zajíma-
vosti o Velikonocích. Jednotlivé úkoly byly rozděleny pro 
menší a větší děti. Po splnění zadaných úkolů děti našly 
poklad. Byla to velká událost, protože v něm byly slad-
kosti. Podle fotografií je vidět, že výprava za pokladem 
byla pro děti zábava.

Třída jablíček, MŠ I

Do MŠ I. přijelo všemi dětmi oblíbené 
Divadlo z Truhlice, tentokrát s naučnou 
pohádkou „O správném stolování“, ve 
které nechyběly chytlavé dětské písně. 

Děti byly do divadla zapojeny – tančily, 
zpívaly a některé z nich si dokonce zku-
sily v takové pohádce i hrát. Na konci 
představení byli herci – Truhlík a Truh-

lička – odměněni velkým potleskem.

Kolektiv MŠ I.
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Jaro v kuřátkách

Jaro ve hvězdičkách

V naší kuřátkové třídě jsme přivítali jaro se 
vší parádou. Přivolávali jsme jeho příchod 
písněmi a básněmi o jaru, o sluníčku, o 
kytičkách, o počasí... Pozorovali jsme, jak 
rychle nám vyrostou semínka, tvořili jsme 
krásný klíč k odemknutí jara. Připravovali 
jsme se na příchod Velikonoc-zpívali jsme, 
tančili jsme, recitovali jsme. Zjistili jsme, 
proč se Velikonoce slaví, kde je jejich původ. 
Kluci vyšlehali děvčata; zasadili jsme si veli-
konoční osení, vyrobili kraslici. Na zahradě 
školky jsme hledali schovaný poklad, který 
pro nás schoval zajíček Ušáček, plnili jsme 
úkoly pro jeho nalezení. Všechny děti měly 
z nalezeného pokladu ohromnou radost. 

Kuřátková třída, MŠ I

Z trávy vylézají první květinky,
sněženky, fialky, bledule,
i pampelišky rozvíjí své hlavinky,
vše se odehrává jako minule.

Hvězdičky opět nelení
a tvoří jako o závod,
tráva se zas zelení
a na lego už nepotřebujeme návod.

S láskou všichni kurník vyrobili
a do něj spoustu slepiček,
šatnu si pak vyzdobili
kupou sádrových vajíček.

Dalším tvořením jsme pokračovali, 
Jára, Honza, Jana i Hanička.
Pro maminky jsme si něco nacvičili 
a darovali jim svá srdíčka.

Pracovali jsme pilně jako ty včely,
kreslili, stříhali a modelovali
a rázem uběhl den celý
a my se na další dobrodružství těšili.

Tak to ve hvězdičkách chodí, 
včera, dneska, zítra též,
každý den se něco nového zrodí
a třeba zrovinka to, co chceš.

Hvězdičková třída, MŠ I
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Písničkový slabikář, divadlo v MŠ 1.

POly dumá nad sluníčkem

V úterý 5. 4. 2022 k nám do mateřské školy 
zavítal herec brněnského divadla, pan Ivan 
Urbánek, se svým představením „Písničko-
vý slabikář“. Pan Urbánek část dětí zapojil 
do dění a z některých se stali rázem herci. 
Společně si děti zazpívaly známé písničky, 
připomenuly si básničky, říkadla a rozpočí-
tadla. Všem se vystoupení líbilo a děti si ho 
jako herci nebo diváci moc užily.
 

Kolektiv MŠ I

Koncem dubna do naší Mateřské školy I opět 
zavítali lektoři ze Vzdělávacího a informač-
ního střediska Bílé Karpaty. Tentokrát s na-
učným ekologickým programem s názvem 
„Poly dumá nad Sluníčkem“. Děti se formou 
her seznámily s naší sluneční soustavou, 
oběžnou dráhou, měsícem; zahrály si na 
jednotlivé planety, které obíhaly okolo své 
oběžné dráhy. Společně si povídali o sluneční 
energii a její využití v praxi; pouštěli si malá 
autíčka na baterie, které využívaly sluneční 
energii. Hráli si se stínem a světlem, vytvářeli 
obrazce ve stínech, povídali si o duze a jejích 
barvách, hráli si s barvami.
Hodinový program byl plný užitečných in-
formacích o našem světě a sluneční soustavě 
a také plný skvělých her, které děti naprosto 
nadchly. Všichni se moc těšíme, až k nám 
opět zavítají s novou, neméně zábavnou 
a zajímavou lekcí

Kolektiv MŠ I
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Velikonoční jarmark, MŠ 1

Vynášení Morany 
v Jablíčkové třídě

Týden před Velikonocemi jsme společně 
s dětmi, rodiči a všemi přáteli mateřské školy 
I. přivítali příchod jara na velikonočním jar-
marku na zahradě školky. Děti si pro rodiče 
připravily krátké vystoupení s velikonočními 
a jarními písněmi a básněmi, po kterém ná-
sledoval velikonoční jarmark, kde si mohli 
za dobrovolný příspěvek vybrat nejrůznější 
výrobky – zajíček z ručníčku, malý zajíček se 
sladkým překvapením, papírová slepička na 
zavěšení, zajíček jako zápich do květináče, 
sáček cukroví, háčkované kabelky či sponky 
do vlasů a mnoho dalšího.
Počasí nám přálo, sluníčko nás hřálo, a tak 
si rodiče společně s dětmi užívali, hráli a do-
váděli na školní zahradě. Bylo to další moc 
příjemné odpoledne s rodiči a dětmi. Peníze, 
které se nám podařilo vybrat, budou použity 
na společné akce v MŠ.
Všem zúčastněným ze srdce děkujeme.

Kolektiv MŠ I

„Volám tě, sluníčko, vyjdi aspoň maličko,
vyjdi z mraků ven, zahřej chladnou zem.“

Za zpěvu písně vyprovázely děti jablíčkové třídy zimu „Moranu“ 
na zahradě mateřské školy. S ní obcházely stanoviště a plnily 
úkoly, které pro ně Morana přichystala. Děti hádaly jarní há-
danky, poznávaly jarní květiny, pomáhaly včelce sbírat pylová 
zrníčka, hledaly a sbíraly věci, které na zahradu nepatří, zpívaly. 
Současně, splněním úkolů, sbíraly 5 klíčů, kterými odemkly jaro 
a s Moranou se rozloučily.

Třída Jablíček, MŠ I
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Karneval ve 
školce v Bzenci 

Kolonii

Přijela k nám pohádka 

Nejsladší pusinka 
pro maminku

V úterý 1. března 2022 přicházeli 
do naší školky ve Bzenci Ko-
lonii místo chlapců a děvčátek 
piráti, kovbojové, Harry Potter, 
berušky, víly, princezny… I paní 
učitelky se proměnily v berušku 
a stepovou tanečnici, protože se 
konal školní masopustní kar-
neval.
Ještě před tím však bylo třeba 
školku náležitě vyzdobit pro tu 
správnou atmosféru. Děti ma-
lovaly masky, tvořily řetězy atd. 
a společně s učitelkami je rozvě-

šovaly v šatně i herně.
Karnevalový den byl zahájen 
průvodem masek při hudbě. Do-
poledne jsme prožili různými 
soutěžemi, tancem, fotografová-
ním při prezentaci jednotlivých 
masek a nechyběla ani tombola 
s výhrami pro všechny děti.
Děti byly nadšené, výborně se 
bavily a těšily se už na příští 
karneval.

Jana Žáková, MŠ II Zlatíčka

Loutkové divadélko mají děti moc rády.  Od sa-
motného rána trpělivě vyhlížely samotné herce. 
Tentokrát se mohly těšit na krásné české pohádky 
O myšce Hrabalce a O kůzlátkách. Představení 
doprovázely známé dětské písničky a na závěr si 
děti maňásky prohlédly úplně zblízka. Budeme se 
na klubíčko pohádek zase těšit na podzim. 
Další dny si děti pomocí maňásků a kostýmů 
zahrály pohádky, které mají moc rády. Vždy byl 
jeden vypravěč a role diváků a herců se střídaly. 
Potlesk byl odměnou za velkou snahu pro všechny.

Radka Holková,  
Ivona Tomaštíková

MŠ III třída Pastelka

K Tvému svátku chci Ti přát,
ať  Tě každý má moc rád.
Ať  záříš jak sluníčko
a slouží Ti zdravíčko.
Ať  Tě štěstí provází
a pranic Ti neschází.

Maminky měly svátek a děti si pro 
ně připravily krátké vystoupení plné 
písniček a básniček. S láskou upekly 
něco dobrého a moc se na besídku 
těšily. Maminko, mámo já Tě opravdu 
mám moc rád a sladkou pusu chci Ti 
dát. Všechny děti měly pro maminky 
malý dáreček, kytičku, srdíčko a vel-
kou sladkou pusinku.
 
Radka Holková, Ivona Tomaštíková

MŠ III třída Pastelka

17



Moc jsme se těšili. Opravdu jsme se moc 
těšili. Ve Slováckém divadle na pohádce 
jsme ještě nebyli. Jezdíme pravidelně 
za pohádkou do KD do Strážnice nebo 

do KD do Kyjova, ale v Uherském 
Hradišti jsme ještě nebyli. Maminky 
děti moc krásně na tuto kulturní akci 

vystrojily, za což jim patří velké poděko-
vání. Původní veršovaný muzikál vtipně 

seznámil děti s kouzelnou mocí bylinek. 
Hlavní slovo na louce měla divizna, pampeliška, 
máta i heřmánek. Malá Anička objevila kouzelný 
svět bylinek, zachránila louku před stavbou ob-
chodního centra. Velkou roli v celém ději měly 
písničky rozličných hudebních žánrů. Děti byly 
nenásilně vtaženy do děje, a když samotné bylinky 
přišly za nimi až do hlediště, byly úplně nadšené. 
Muzikál měl i světelné efekty, což mu dodávalo 
na dramatičnosti. Děkujeme všem hercům za 
úžasný zážitek.

Mirka Minksová, Ivona Tomaštíková
MŠ III třída Pastelka

Děti se ve vzdělávacím 
projektu seznámily 
s tím, odkud je dřevo, 
jak se dřevo zpracová-
vá, jaké máme druhy 
dřeva a co se ze dřeva 
vyrábí. Samy potom 
se dřevem pracovaly, 
opracovávaly dřevěná 
kolečka, která násled-
ně natíraly lakem nebo 

jej voskovaly. Pracovaly s dlátem, kde společně vytvořily krásnou květinu. 
Loupaly lískové a vlašské ořechy pomocí hříbečků, což je moc bavilo. Se-
známily se s výrobou marionet. Manželům Janečkovým moc děkujeme za 
krásné dopoledne, které dětem přineslo spoustu nového a nepoznaného.
Na závěr si všichni společně zazpívali písničku.

Radka Holková, Ivona Tomaštíková
MŠ III - třída Pastelka

Anička a bylinkové kouzlo mš 3. Třída pastelka

Od dřeva k loutce po pohádku 
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Po dvou letech jsme zase mohli ve školní družině uspořádat maškarní 
karneval. Při průvodu masek jsme vybírali tu nejkrásnější a nebylo to 
vůbec snadné. Vítězové byli:

12. dubna k nám do školní družiny zavítal kouzelník Waldini. 
Všichni jsme se moc těšili na jeho vystoupení. Na začátku nám 
vysvětlil, že nejdůležitější pomůcka kouzelníka je hůlka. Na 
pomoc si přizval i děti. Přesto, že jsme pozorně sledovali jeho 
ruce, nezjistili jsme, jak svoje triky provádí. Prožili jsme hodinu 
plnou skvělých kouzel a zábavy.

Mgr. L. Sotolářová

Maškarní karneval

Kouzelník ve školní družině

Darek Bobčík  
jako Chase z Tlapkové patroly

Zuzka Nevřivá  
jako Večernice 

Dan Havlík, 
 který byl za kocourka 

Potom nás čekaly soutěže a nakonec jsme 
se pustili do tance. 

Mgr. L. Sotolářová
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Po novém roce jsme se vrátili k našemu dlouhodobému projektu. 
Tentokrát bude tématem VODA.
První projekční odpoledne jsme se seznamovali s našimi řekami. 
Od pramene jsme sledovali tok řeky Vltavy, Labe a Moravy. 
Také jsme si zazpívali písničku Sázava z filmu 
Špunti na vodě. Poslechli jsme si část symfonické 
básně Vltava od Bedřicha Smetany, která se 
nám moc líbila. K vodě patří i vázání lodních 
uzlů, které jsme si vyzkoušeli. Nechybělo ani 
divadelní představení s názvem Zlatý palác 
na dně Vltavy.
Soutěžním úkolem bylo vymyslet co nejvíce 
písniček o vodě. Potom nás čekalo vystoupení 
našich dívek, které si nacvičili veselý taneček 
na píseň Teče voda, teče od Plavců. Na úplný 
závěr jsme házeli mince do pohárku, který byl 
na dně kbelíku s vodou.

Mgr. L. Sotolářová

V další části našeho celodružinového 
projektu jsme se zaměřili na nejznámější 
česká jezera. Při prezentaci jsme viděli 
ty nejstrašidelnější, nejhlubší, nejmladší 
a také spoustu těch, kde se dá strávit 
skvělá dovolená. Během prezentace nás 
čekalo taneční vystoupení unesených 
princezen z jezerního království. Na 
závěr jsme soutěžili v přenášení „perel“.

Mgr. Andrea Koželová

Naše řeky

Jezera

PUTUJEME PO ČESKU V.

PUTUJEME PO ČESKU VI.
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Při dalším prezentačním odpoledni jsme se seznamovali s našimi 
rybníky. V Česku je jich kolem 21 000. Blíže jsme se zastavili 
u našeho největšího rybníku - Rožmberku a jeho zakladatele 
Jakuba Krčína. Aby svou stavbu uskutečnil, spolčil se údajně 
s ďáblem. Tak jsme se podívali na výlov rybníku Rožmberku 
a dozvěděli se, jaké ryby můžeme v českých vodách ulovit. Tyto 
informace jsme využili při závěrečné aktivitě – „Chyť si svou 
rybu“, kdy jsme přiřazovali ryby a jejich stíny s názvy.

Mgr. Ludmila Sotolářová

Prezentační odpoledne jsme tentokrát začali ne-
tradičně. Podle zvuků měly děti poznat jeho téma. 
Správně uhodly, že se jedná o vodopády. Těch je 
v Česku 120. My jsme se zaměřili na ty nejznámější. 
Na závěr jsme neodolali a ukázali si i největší svě-
tové vodopády. Úkolem starších dětí bylo vyluštit 
osmisměrku. Na prvňáčky čekalo skládání puzzle 
s obrázkem vodopádu.

Mgr. Ludmila Sotolářová

Naše rybníky

VODOPÁDY

PUTUJEME PO ČESKU VII.

PUTUJEME PO ČESKU VIII.
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Nenápadný plakátek na stole ve 
sborovně „Oslavte s námi Den 
Země v ZOO“ byl impulsem, jenž 
vedl k myšlence, abychom se i my v naší 
škole připojili k celosvětové iniciativě, 
která se zaměřuje na ochranu životního 
prostředí a trvá již přes 50 let.
Na 22. duben, Den Země, jsme se oprav-
du těšili, neboť v období koronaviru 
nebylo možné uspořádat žádnou spo-
lečnou akci.
V tento den jsme se na stanovištích 
v areálu školy dověděli spoustu zají-
mavých informací od studentů SOU les-
nického, kteří svým poutavým výkladem 
dovedli nejen zaujmout, ale i aktivně do 
programu naše žáky zapojit.
Součástí programu byl také výšlap v lo-
kalitě Bzence spojený se sběrem odpad-
ků. Celou akci jsme zakončili výsadbou 
tří stromů za zpěvu písně Chválím tě 
Země má a přáním „Svou přízeň dej 
i nám, dej mír a klid“.
Rozcházeli jsme se s pocitem dobře pro-
žitého dne.

Mgr. Marie Julínková

Dne 22.4. jsme my, žáci 4.B, 5.A a 5.B, 
strávili dopoledne jinak než obvykle. 
Při příležitosti Dne Země jsme totiž 
podnikli „minivýšlap“ k nedalekému 
rybníku Stolařce, které bzenečtí obyva-
telé neřeknou jinak než Kačeňák. I když 
nám počasí příliš nepřálo, odměnou 
byla romantická svačinka u rybníka 
plného labutí. A abychom dali naší zemi 
něco k svátku, cestou zpět jsme vysbí-
rali všechny odpadky, na které jsme při 
cestě narazili. A nebylo jich málo. Na 
úseku asi 4,5 km jsme nasbírali 7 pytlů!!! 
Ještě ve škole jsme vrtěli hlavou, když 
jsme uvažovali nad tím, co vede člově-
ka k tomu, že v lese odhodí plechovku 
od piva. Těch jsme našli opravdu dost. 
I když nás sbírání překvapivě bavilo, 
lepší by bylo, pokud bychom neměli 

CO sbírat.
Po návratu ke škole na nás už 
čekaly kvízy o lese, které si pro 
nás připravila lesnická škola. 
A nakonec to nejlepší. Jako dá-
rek planetě i nám jsme společně 
celá škola, za doprovodu písně 
Chválím Tě Země má, zasadili 
v areálu školy tři stromy – os-
koruši, moruši a červený javor. 
Za zprostředkování a spolupráci 
velmi děkujeme zahradníko-
vi p. Martinu Kryštofovi. Celé 
dopoledne jsme si, i když velmi 
unaveni, moc užili.

Žáci 4.B, 5.A, 5.B 
a Mgr. Klára Těthalová

Den Země 

Den Země očima žáků 4. a 5. tříd
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Dne 15. března 2022 se v základní škole ve Bzenci konala další 
přednáška pro veřejnost z cyklu Děti – rodina - škola. Na 
podzimní přednášku Mgr. Jiřího Haldy navázal Mgr. Karel 
Opravil – odborník zaměřený na mezilidskou komunikaci, 
vztahovou problematiku a výchovné obtíže děti a mládeže.
V úvodu k výchově dětí nám sdělil dvě zprávy. Jednu dobrou 
a jednu špatnou. Dobrá zpráva je, že děti napodobují své 
rodiče, špatná - děti napodobují své rodiče.
Dítě zapadá do rodiny jako dílek puzzle do celé skládačky. 

Vše, co prožíváme v dětství, se v dospělosti opakuje.
Mezi nejnáročnější rodičovské situace patří, když 
děti zrcadlí naše slabiny, problémy, vlastnosti, vztahy 
nebo komunikaci. Pokud si to navíc neuvědomujeme, 
může to být obtížné pro děti i rodiče.
Rodiče by se měli snažit předejít předávání nevhod-
ných vzorců chování na děti, které jednou budou 
naší kopií. Stejně tak my kopírujeme chování svých 
vlastních rodičů, které se nám kdysi vůbec nelíbilo. 
Přistihneme se někdy, že se chováme stejně?
Je potřeba začít u sebe, protože to ovlivňuje a nasta-
vuje děti pro jejich budoucí život.
Je důležité položit svým dětem takové základy v dět-
ství, aby z nich vyrostli zdravě sebevědomí, vyrov-
naní a úspěšní lidé.
A proč je důležité začít u sebe? Šťastný rodič = šťast-
né dítě.
Zdraví a spokojení rodiče mají zdravé a spokojené 
děti.

Mgr. K. Opravil:
„Děti od rodičů potřebují tři základní věci:
Vědět, že jsou milovány a přijímány.
Vědět, že umí a jsou úspěšné.
Vědět, kde jsou hranice a co se od nich očekává.
Důležité je dávat dětem najevo, že je pro nás - rodiče 

důležitý vztah, který s nimi máme. Děti si vždy vezmou 
nejvíce od toho, s kým si vytvoří vztah.“

Přednáška byla nejen zajímavá a poučná, ale i vtipná. Účast-
níci nebyli rozhodně zklamáni.

Mgr. Jitka Syrová,  
zást. ředitelky ZŠ a MŠ

Koncem února navštívili bzeneckou 
základní školu herci z agentury Pernštej-
ni, kteří se věnují obrazům z dějin čes-
kých i světových. Po několika úspěšných 
představeních (a koronavirové pauze) se 
k nám vrátili s představením Leonardo 
da Vinci – objevy a vynálezy. V šedesáti-
minutovém programu představili jednu 
z nejgeniálnějších osobností všech dob, 
umělce a vynálezce, jehož dílo zasáhlo 

snad všechny soudobé vědní 
i umělecké obory.
Pořad byl rozdělen do dvou 
částí: v první se žáci prostřednictvím 
krátkých scének podaných zábavnou 
formou dozvěděli něco o Leonardově ži-
votě, ve druhé části si mohli prohlédnout 
reprodukce několika jeho obrazů a kre-
seb a hlavně modely některých vynálezů, 
u nichž si mohli zároveň vyzkoušet, jak 

skutečně fungovaly.
Leonardo da Vinci změ-

nil tvář své doby a inspi-
roval celé generace svých nástupců. 
Věříme, že i tento pořad mohl napo-
moci tomu, aby jeho touha po vědění 
a vzdělávání motivovala i dnešní děti.

PhDr. Ilona Tranžíková, Ph.D.

Přednáška Mgr. K. Opravila 

Leonardo da Vinci 
Pořad pro žáky základní školy
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Zažij les ve škole!

Co chystá domeček na léto?

My, žáci 4.B, jsme si 8.4. mohli na vlast-
ní kůži vyzkoušet, jaké to je, učit se celé 
dopoledne v lese. A to díky projektu 
Učíme se pro život. A jak to probíha-
lo? Program se uskutečnil v dětském 
klubu Petrklíč, který má sídlo v jedné 
části bzeneckého lesa, všichni mu říkají 
„lesní školka“. Děti tam mají všechno, 
co potřebují.
Nejdříve jsme se přivítali a seznámili 
s lektorkami. A pak už začala naše lesní 

výuka. Tématem celého dopoled-
ne bylo lidské tělo. Postupně jsme 
se seznámili s orgány lidského těla 
pouze teoreticky. A pak už jsme se 
přímo v lese, mezi stromy, naučili 
jednotlivé orgány skládat do orgá-
nových soustav. A nejvíce se nám 
líbilo, když jsme si mohli ze všeho, 
co můžete najít v lese, složit lidské 
tělo. To byla legrace!
I když nám počasí nepřálo a sluníčko 

vykouklo jen občas, my jsme si toto 
„jiné“ vyučování moc užili. Něco no-
vého jsme se naučili, a hlavně, jak říká 
naše paní učitelka: „Podporovali jsme 
pozitivní vztah k přírodě!“
Tímto děkujeme lektorkám za bezva 
zážitek a budeme rádi, když se budeme 
moci potkat někdy příště.

Žáci 4.B ZŠ Bzenec

Zdravím Vás z domečku a přeji příjemné 
předprázdninové období.
Školní rok se ve školách pomalu chýlí 
ke konci. Ale na domečku školní rok 
nekončí, právě naopak, vše se chystá 
na léto!

Co chystá domeček na léto?
Vše je již pečlivě naplánováno. Nyní se 
dokončují přípravy všeho, co je potřeba 
k letní činnosti.
Jinými slovy „chystají se pomůcky a po-
třeby na tábory, pobyt pro nejmenší děti 
a také aktivity na další školní rok.“
Každodenní program na příměstské 
tábory je už sice sestaven, ale je potře-

ba rozdělit práci mezi lektory, vhodně 
připravit prostory a jak už jsem zmínila, 
nachystat pomůcky na tvoření a spor-
tovní náčiní na hry a soutěže, sestavit 
jídelníčky, seznamy atd. V letošním roce 
je opět o tábory velký zájem, což nás 
velmi těší, a proto chceme mít pro děti 
vše připraveno, aby byly spokojeny a ma-
ximálně si užily každou aktivitu. Čeká 
nás totiž spousta výletů na zajímavá 
místa, také hudba, tanec, sport, kutění 
i kuchtění… a samozřejmě nezapomíná-
me na odměny. Ale víc už nevyzradím, 
něco musí zůstat pod pokličkou, protože 
tajemství a překvapení není nikdy dost.
No a na tradiční Pobyt pro maminky 
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s dětmi, který proběhne na konci června 
v našem RS RADOST ve Vřesovicích, 
máme už harmonogram taktéž hotový 
a stejně jako u táborů zbývá naskládat 
pomůcky do krabic a odvést je na samot-
né místo konání. Letos je nás o něco více 
než loni a to víc se na to všichni těšíme. 
A pokud bude počasí jako v minulých 
letech, tak to prostě musí vyjít.
A protože čas běží jako o závod, tak 
už se rodí seznam připravovaných zá-
jmových kroužků na příští školní rok 
2022/23, do kterého s námi vstoupí noví 
lektoři s novými aktivitami… HURÁ!!!

Nakonec posílám velkou pochvalu všem 
dětem, které zájmové kroužky navště-
vovaly ve stávajícím školním roce a také 
se zúčastnily nocování a prázdninových 
programů. Proč pochvalu? Protože se 
zvládly naučit neuvěřitelné množství 
nových věcí, získaly spousty dovedností 
a zkušeností. Doufám, že se s nimi na 
domečku uvidíme i v příštím roce.

Vše najdete nebo zjistíte v druhé polo-

vině prázdnin na:
Webových stránkách 

www.ddmveseli.cz

Facebooku – Dům dětí a mládeže Veselí 
nad Moravou -Bzenec
e -mailu bzenec.ddmveseli@seznam.cz
tel. 739 205 338

Vedoucí pedagog pro pobočku 
Bzenec Blanka Vaníčková

25



Dětský lesní klub Petrklíč

Bzenecký klubík oslavil 15 let

Zdravíme všechny naše příznivce a přá-
tele a přinášíme aktuality z činnosti 
Petrklíče.
Od dubna realizujeme plá-
nované páteční projektové 
dny Zažij les ve škole! pro 
základní školy ze Bzence 
a okolí a setkáváme se s po-
zitivní zpětnou vazbou od 
pedagogů i dětí, kterých se 
u nás dosud vystřídalo 130 
(a to jsme sotva v polovině 
prvního bloku plánovaných 
projekťáků!). Pro školy je 
prozatím realizujeme zdar-
ma zejména díky podpoře 
MAP Kyjov a projektu Učí-
me se pro život, realizova-
ného pod záštitou MŠMT 

a EU. V této naší činnosti hodláme na-
dále pokračovat i po ukončení projektu 
s MAP. Z DLK Petrklíč se každý pátek 
stane vzdělávací centrum, kde budou 
děti ze základních škol vítané a kde jim 
program připravíme na míru dle věku 
a požadovaného tématu (Život v lese, 
Lesní zvěř a havěť, Co to roste kolem 
nás?) již za úplatu.
O prázdninách se těšíme na realiza-
ci čtyř turnusů příměstských táborů 
v zázemí DLK Petrklíč, srpnové termíny 
ještě hlásí volná místa, neváhejte své 
dítě přihlásit. Naše tábory jsou typické 
celodenním pobytem venku, dobrodruž-
stvím v lese, zálesáckými aktivitami 
a kamarádským přístupem. Letos tábor 
stojí 1900 Kč a pro sourozence 1700 Kč.
Volná místa na táborech: Haló, Jácíč-
ku pro děti od 3 do 10 let, 1.-5.8.2022, 
Pohádková cesta lesem pro děti od 5 do 

10 let, 15.-19.8.2022. V případě zájmu 
napište, prosím, na email alexandrakri-
zova@yahoo.com, dostanete potřebné 
informace obratem.
Do dětského lesního klubu, který již 
devátým rokem funguje na principu 
lesních mateřských škol, přijímáme pro 
nový školní rok 2022/2023 děti k do-
cházce do školky, kde trávíme většinu 
času venku. Zavolejte nám pro více 
informací nebo se stavte na kávu do 
mateřského centra, každé úterý od 9,30 
do 11,30.
Od nového školního roku chystáme 
změnu v termínu mateřského centra, 
místo úterý se bude konat každý čtvrtek 
od 9,30 do 11,30.
Aktuality budeme komunikovat skrze 
náš facebook (Petrklíč, z.s.), na webu 
www.spolek -petrklic.cz nebo na strán-
kách zpravodaje.

Děkujeme za přízeň a pod-
poru, nejen městu Bzenec, 
ale každému z vás, kdo 
k nám chodíte rád a dáváte 
nám krásnou zpětnou vazbu!
Společně rosteme v přírodě!
Kontakty pro pedagogy: 
Mgr Barbora Blažíčková, 
737459118, blazickovabar-
bora@gmail.com,
kontakty pro rodiče: 
Mgr. Alexandra Ryšavá, 
725915969

Vím, není to moc, ale jsme pyšní na to, 
že se nám podařilo z ničeho vybudovat 
organizaci, která se na svých kroužcích, 
táborech a trénincích postará o více 
než 200 dětí ročně a připravuje také 
workshopy, kurzy a cvičení pro dospělé. 
Také organizuje dětské dny a další hojně 
navštěvované kulturní a sportovní akce 
a zapojuje se i do dalších akcí a aktivit. 

Proč? Abychom udělali Bzenec lepším 
místem k životu.
Začínali jsme jako mateřské centrum 
ve velké zasedačce městského úřadu 
a snažili se marně přesvědčit okolní 
DDM, aby si ve Bzenci otevřely po-
bočku. Nezbylo, než se do rozšiřování 
aktivit pustit sami. Postupně přibyly 
kroužky a příměstské tábory. Nejdříve 

v zasedačce, později na kulturním domě 
a nakonec jsme se zabydleli na kasár-
nách. Město nám prostory vymalovalo 
a položilo koberce a my se pustili do 
zařizování. S naším omezeným rozpo-
čtem to šlo pomalu, ale nyní se můžeme 
pyšnit novým nábytkem, vybavením 
i řadou speciálních pomůcek, včetně 
keramické pece.
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Chcete si s námi zavzpomínat? Začali 
jsme s organizováním pohádkových od-
polední v amfiteátru zámeckého parku, 
což byl takový pohádkový les bez lesa. 
A jak jsme tak chodili kolem zámku, na-
padlo nás uspořádat na něm Ples prince-
zen a rytířů. Ten se konal celkem třikrát, 
dokud se dalo do zámku vstoupit. Před 
Vánoci jsme několik let vypouštěli ba-
lonky s přáním Ježíškovi. Velmi oblíbené 
byly vánoční a velikonoční dílničky pro 
děti, a také kurzy zdobení perníčků pro 
dospělé. Z kulturních akcí, které jsme 
organizovali pro děti, můžeme zmínit 
ty největší - vystoupení Dády Patrasové, 
Michala Nesvadby z Kouzelné školky, 
nebo koncert skupiny Slza.
Šikovné děti z Klubíku se také objevo-
valy v různých televizních pořadech, 
dokonce se nám podařilo vyhrát kon-

kurz na účinkování v pořadu Rady ptáka 
Loskutáka. Velmi oblíbené jsou naše 
výlety na rafty, do Jumpparků, na Laser 
Game nebo do Olympijských parků. Po 
diskuzi s dětmi jsme před 
lety dospěli k názoru, že 
dostat přáníčko by třeba 
udělalo radost bzenec-
kým babičkám a dědeč-
kům, a tak jsme vymysleli 
dnes už tradiční akci, kdy 
s dětmi vyrábíme vánoč-
ní přáníčka pro seniory. 
A protože nám chybělo 
ve Bzenci tržiště, začali 
jsme organizovat ve Bzen-
ci nákupy přes farmář-
ské tržiště Scuk. Tolik jen 
krátce k našim aktivitám, 
na spoustu se nedostalo, 

tak zase příště.
Z našich kroužků bych chtěla 
zmínit ty nejoblíbenější - di-
vadelní, youtuberský, krea-
tivní, keramiku, šití, tvůrčí 
psaní, aerobic, tenis, míčové 
hry, kondiční tréninky a běh 
( každou neděli v 18.00 z ná-
městí, vzkazuje trenér). Pří-
městské tábory organizujeme 
čtyři, pravidelně v březnu 
už bývají obsazené, což je ta 
nejlepší vizitka naší práce.
Chtěla bych tady poděkovat 

všem, kteří se za ty roky zapojili do spo-
lečné mise za spokojené a šťastné děti, 
i těm, kteří se k nám na akce postupně 
připojují a nabízejí pomoc. Stále fungu-

jeme jako dobrovolníci, zdarma, ve vol-
ném čase po práci. Není to jednoduché 
a moc si vážíme každého, kdo s námi 
přináší radost našim dětem a vlastně 
i dospělým Bzenčanům.
A jak vidíme budoucnost? Máme spous-
tu nápadů na zlepšení veřejného prosto-
ru, tipů na různé kulturní a společenské 
akce i aktivit na smysluplné trávení vol-
ného času a věříme, že bude možnost 
a vůle je uskutečnit.

Irena Koukalová Uličná
Bzenecký klubík spolek
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Dění na pracovišti 
školy na Přívoze
V březnu proběhlo, na naší škole již 
po sedmé, místní kolo mezinárodní 
soutěže v lesnických znalostech YPEF 
(Young People in European Forests), je-
jímž hlavním pořadatelem a sponzorem 
jsou Lesy České republiky, státní podnik. 

Lesníci z Lesního závodu Židlochovice 
měli pro žáky připravený vědomostní 
test, poznávání větviček, vzorků dřeva, 
semen lesních dřevin, paroží, stop zvěře 
a doplňkové venkovní disciplíny jako 
hod polenem a polínkem do dálky. V le-

tošním roce se zúčastnilo re-
kordních 16 družstev a nej-
lépe se umístilo družstvo 
třídy LR3Z ve složení Viktor 
Kousal, Hubert Ondřej Ha-
velka, Lukáš Maňák, které 
postoupilo do regionálního 
kola. Regionální kolo pořá-
dala Lesnická a dřevařská 
fakulta Mendelovy uni-
verzity v Brně a konalo se 
28.4. 2022. Účastnilo se 15 
družstev ve dvou věkových 
kategoriích. Družstvo naší 
školy obsadilo ve své katego-
rii pěkné čtvrté místo.

V dubnu se uskutečnila na pracovišti 
naší školy ve Bzenci Přívoze akce „LES-
NICKÝ DEN ŠKOLY NA PŘÍVOZE“. 
Akce byla zaměřena na představení obo-
rů vyučovaných na Přívoze, dále byly 
připraveny ukázky z oblasti myslivosti, 
lesnictví, kynologie, poznávání rostlin 
a živočichů a další. V dopoledních ho-
dinách navštívili školu žáci základních 
škol a měli možnost si některé činnosti 
vyzkoušet. Vyzkoušeli si mimo jiné na-
příklad vazbu květin, výsadbu stromků 
v lese, rybářské dovednosti.
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Sladkých 20 let 
cukrářů ve Bzenci

Již více než 20 let všem milovníkům 
sladkostí připravují žáci tříletého učeb-
ního oboru Cukrář široký sortiment 
poctivých zákusků a dortů pro zpestření 
společných setkání různého druhu. Naše 
věnečky, větrníky, řezy, rolády nebo 
ovocné košíčky mohou být právě tou 
maličkostí, která zpříjemní všední den.
Domníváme se, že naši žáci a absolventi 
reprezentují nejen školu, ale i samotné 
město Bzenec tím, že obsazují před-
ní příčky v mezinárodních soutěžích 
a dokáží se prosadit u prestižních za-
městnavatelů v Brně i Praze.
Věříme, že náš obor k městu Bzenec 
neodmyslitelně patří.
Bzenecké milovníky sladkých dobrot 
láká školní cukrárna na výrobky dle 
tradičních i moderních receptur. K la-
hodnému zakousnutí si můžete objednat 
šlehačkové i klasické dorty. Připravuje-
me sladké svatební nebo narozeninové 
bary, pečeme vánoční cukroví.
Originální nápady a precizní provedení 
výrobků každoročně oceňují návštěv-
níci cukrářské výstavy konané v rámci 
Gastrodne.
Chuť i vůně naší sladké nabídky do-
provází celou řadu kulturních i spole-

čenských akcí pořádaných městem, aby 
tomu tak bylo i nadále, nabízí Střední 
škola gastronomie, hotelnictví a lesnictví 
možnost jednoletého zkráceného studia 
oboru Cukrář.
Pokud jste již dosáhli středoškolského 
vzdělání a chcete se rozvíjet v dalším 
oboru, jsme tu právě pro Vás.

Za pouhý rok lze získat výuční list 
a splnit si nejen vlastní sladký sen, ale 
svou šikovností a dovedností přispívat 
k udržení tradice tohoto krásného ře-
mesla v regionu. Zájemci o tento obor se 
mohou informovat na www.sosbzenec.cz 
nebo přímo na studijním oddělení školy.
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ŽÁCI A RODIČE SI MOHOU VYBRAT Z NÁSLEDUJÍCH 
OBORŮ VZDĚLÁNÍ: 

• 4leté maturitní obory: 
   Ekologie a životní prostředí, Hotelnictví 
 

• 2leté nástavbové obory: 
   Mechanizace zemědělství a lesního hospodářství, 

Podnikání 
 

• 3leté obory vzdělání: 
   Cukrář, Kuchař-číšník, Lesní mechanizátor, Rybář, 

Zahradník  
 

• 3leté obory vzdělání pro žáky se speciálními vzdělávacími 
potřebami: 
   Potravinářská výroba, Zahradnické práce 
 

• 1leté zkrácené obory vzdělání: 
   Cukrář, Hotelnictví, Kuchař-číšník, Lesní mechanizátor, 

Rybář, Výrobce potravin - Cukrovinkář nebo Konzervář, 
Zahradník 

 
Nově nabízíme obor 1letého zkráceného studia    

"Výrobce potravin" 
se zaměřením Cukrovinkář nebo Konzervář                  

ve spolupráci s významnými firmami regionu. 
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Soutěže zobcových fléten
Ve školním roce 2021/2022 se Základní 
umělecká škola Lubomíra Ligase zúčast-
nila soutěže žáků základních umělec-
kých škol České republiky, vyhlášené 
Ministerstvem školství, mládeže a tě-
lovýchovy ČR

Okresní kolo se konalo 
v Hodoníně 2.3.2022
1.místo s postupem: 
Kateřina Slabáková
(pedagogické vedení Marta Gráfová)
1.místo s postupem: 
Barbora Kozumplíková
získává diplom za mimořádnou 
interpretaci sólové skladby Lullaby
(pedagogické vedení Martin Fukan)
1 místo s postupem: Tadeáš Michna
(pedagogické vedení Martin Fukan)
2.místo: Anna Kostílková
(pedagogické vedení Marta Gráfová)
2.místo: Denisa Vlašicová
(pedagogické vedení Marta Gráfová)

Diplom za vynikající pedagogickou 
práci pro Martina Fukana
Diplom za vynikající pedagogickou 
práci pro Martu Gráfovou
Diplom za citlivý doprovod 
pro Lindu Horňákovou

Krajské kolo se konalo 
v Ivančicích 29.3.2022
1.místo: Kateřina Slabáková
(pedagogické vedení Marta Gráfová)
2.místo: Tadeáš Michna
(pedagogické vedení Martin Fukan)
1.místo: Barbora Kozumplíková
(pedagogické vedení Martin Fukan)
Diplom za vynikající pedagogické 
vedení Martě Gráfové

Flautohry: XII. ročník od 22.4. 
– 24.4.2022, prestižní soutěž 
zobcových fléten, která se koná na 
Konzervatoři v Teplicích v Čechách

1.místo: Kateřina Slabáková
1.místo: Anna Kostílková
1.místo: Denisa Vlašicová
1.místo: Eliška Stočková
1.místo: Soubor Parťačky
(Kristýna Tesaříková, Daniela 
Žůrková, Eliška Stočková, 
Alžběta Kusáková)
(pedagogické vedení Marta Gráfová)

Velké poděkování žákům za jejich peč-
livou přípravu a také paní učitelce Lindě 
Horňákové za nádhernou korepetici 
a velkou trpělivost.
V příštím školním roce se budeme těšit 
na nové žáky, kteří rádi zpívají, poslou-
chají muziku a chtějí se naučit hrát na 
nějaký hudební nástroj. I výtvarný a ta-
neční obor přijme nové žáky.

Marta Gráfová, DiS.
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Fašaňk ve Bzenci 
Ach můj první fašaňk. Celý týden jsem 
se těšil na tuto akci. Všichni ze souboru 
mi opěvovali, kolik jídla se sní, kolikrát 
si zatančím, kolik dostanu vajíček či 
kolik u každé z děvčat štamprlí. Takto 
natěšený jsem dlouho nebyl!
V pátek před fašaňkem jsme byli ještě 
nachystat zámek na pochování basy, 
a pak jsme se přesunuli na kulturák, 
kde jsme skoro v plném počtu rozebí-
rali a ladili báseň na pochování basy. 
Ten večer jsme připsali další strofy se 
skvělými rýmy a vnitřními souvislostmi. 
Bohužel se stala chyba a náš „farář“ si 
neaktualizoval báseň, takže v sobotu 
odrecitoval úplně jinou skladbu, než měl.
Co Vám chci ale hlavně povyprávět, 
je sobotní průběh fašaňku. Sešli jsme 
se ve 12:45 a vyráželi okolo 13:00. Na 
první zastávce došlo na věc – tančily 
se podšable. Ty se povedly, a dokon-
ce si zatančil i medvěd. Přísahám, že 
na každé zastávce se o nás starali, jak 
kdybychom týden nejedli, dostali jsme 
vrchovaté štamprle a výbornou boko-
vinu s klobáskami a chlebíčky. Můžu 
prohlásit, že slivovice, uzeného a nape-

čeného jsem pomalu tolik neviděl, jak 
za celý rok. O zábavu se kolemjdoucím 
staraly hlavně masky cikánek s knězi. 
Musím říct, že odváděly velice dobrou 
práci s vybíráním peněz na „daně“, které 
jsme v konečné sumě poslali na pomoc 
pro Ukrajinu. Ostatní v průvodu dopl-
ňovali atmosféru tancem a zpěvem. To 
celé uzavírala dechovka, která se nás 

držela až do úplného konce.
Na předposlední zastávce jsem byl do-
nucen odtančit podšable, protože jeden 
z tanečníků nemohl (podotýkám, že 
jsem v souboru nový a doteď nechápu, 
že jsem podšable zvládl). Na této za-
stávce jsme také dostali putovní minci 
Bzence od pana Petra Janovského a k ní 
krásný vzkaz.
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Drmolice – 
Sokolky

9. dubna 22 se na kulturním domě ve 
Bzenci chystala významná sokolská 
akce – 140 let od vzniku Sokola ve 
Bzenci.
Přípravy byly mohutné. My, Dr-
molice, jsme byly požádány, zda 
bychom kromě svého obvyklého 
repertoáru na této akci nezazpívaly 
českou a 2 sokolské hymny. Kdo to 
kdy zkoušel, ví, že to nejsou zas tak 
lehké písně. Za velmi ochotné, vydat-
né pomoci CM Floriánek a mnoha 
zkoušek jsme vše nacvičily.
Naše vystoupení, jehož část byla do-
konce ve stylizovaném sokolském 
kroji a za vydatné podpory CM Flo-
riánek, bylo snad úspěšné.
Celá slavnostní sokolská akce byla 
velmi hezká a důstojná. Byly jsme 
moc rády, že jsme mohly k jejímu 
zdaru přispět svou troškou. Přeje-
me hodně zdaru a úspěchů dalším 
sokolským létům ve Bzenci.

Poslední zastávka byla u Hacarů. Tam 
jsme spolu s muzikou zahráli ležačky, 
naštěstí nás hřál alkohol v krvi, takže 
od země rozhodně netáhlo. No a poté 
jsme vyrazili na bzenecký zámek na 
pochování basy. Jak jsem už psal, tak 
náš „farář“ v podání Martina to lehce 
spletl a odrecitoval starou verzi skladby. 
Naštěstí kromě nás nikdo neznal upra-
venou, takže vše dopadlo dobře – basa 
byla úspěšně pochovaná.
Závěrem bych rád zhodnotil mé celkové 
dojmy – zatančili jsme si, zazpívali jsme 
si, zaplakali jsme si, najedli a napili jsme 
se dosyta.
Příští rok znovu!

Dan Bělohoubek, nový 
člen SPT Bzenčan
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Ještě mám v ústech
sladkou chuť
dětství
a
chladné dotyky
třešní
pod tričkem
- ze stromů štěstí-
cítívám…
Lehce si pohladím
sytípnutí pecky
laskavé.
Když chci
jak tenkrát
našpulím rty
a zapískám!
Hejna z vinohradů
rázem uletí…
I tak si vás zavolám
štěstíčka toulavá
tak si upomenu
jak jsme byli děti…
A čas?
Ach bože
ten čas tak letí!

Štěstí

Městská knihovna oznamuje 
svým čtenářům, že z důvodu 
revize knihovního fondu, kterou 
nám ukládá zákon č. 257/2001 
Sb., bude v době od 1. 7. do 10. 
8. 2022 uzavřena.
Od 11. srpna bude otevřena 
v prázdninovém provozu:

PO 8 -12  14 -17
ČT 8 -12  14 -17

Děkuji za pochopení.

Jitka Navrátilová

Společenská kronika
Blahopřejeme všem, 
kteří nyní oslavují 
svá významná 
životní jubilea:

80 let
Vlastimil Rosa

85 let
Anežka Chalupová
Věra Kocábová
Miloslav Křižka
Josef Vávra
Jiří Vítek

90 let
Marie Pochylá
Josef Pospíšil

91 let
Ján Sciranka
Hermína Smékalová

95 let
Amalie Zapletalová

97 let
Dobromila Prokopcová

Loučíme se s občany, 
kteří opustili naše řady:

Anna Brhelová
Ivan Daniel
František Dufek
Josef Kyjovský
Jiří Ondrášek
František Pochylý
Irena Pollaková
Dušan Růžička
Oldřich Sigmund
Stanislav Ventrča

Vítáme tyto malé 
bzenecké občánky:

Ronald Becher
Michal Benedík
Adam Čambal
Tomáš Čubík
Stella Danczik
Simona Hlaváčová
Tomáš Hostýnek
Dominik Hudec
Daniel Chytil
Eleanor Janušková
Lukáš Jurčík
Arianna Kasalová
Vanesa Kordová
Diana Kyjovská
Alžběta Lovecká
Matyáš Máša
Jan Michalík
Štěpán Mikl
Valerie Osinová
Viktorie Otépková
Oliver Pírek
Timea Pírková
Lucas Pleštil
Filip Polášek
Jonáš Rolník
Lada Rolníková
Amálie Rybová
Vendula Slabáková
Julianna Stašek
Eliška Šváčková
Marek Josef Tábor
Sofie Večeřová

Bzenčanům V. Radostová

Zprávy z knihovny

Z pera našich 
čtenářů…
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Uzavřené sňatky
Miroslav Pop ze Bzence a Pavla Navrátilová z Brna
Antonín Šimek z Těmic a Barbora Kuželová z Moravského Písku

Čas pro mě
Máte občas chuť někam utéct a věnovat 
se jen sobě, seberozvoji, poznání něčeho 
nového? Možná, že vás potěší zpráva 
o vzniku „Místa pro mě“ ve Bzenci, které 
splní veškeré tyto požadavky. Místo pro 
mě je prostor, kde se budou konat před-
nášky či kurzy, které mají co do činění 
s osobním rozvojem. Jako první proběhl 
v květnu dvoudenní Astrologický kurz, 
který měl u účastníků obrovský úspěch, 
protože se hlavně dozvěděli, proč se jim 

v životě dějí určité věci a měli možnost 
dokonale poznat sami sebe a pochopit 
životní situace, které se jim udály, skrze 
osobní astrologický rozbor. V duchu 
podobných témat se ponesou i další 
kurzy či přednášky. Těšit se můžete 
na okruhy z oblasti Octo Codes, práce 
s energií, práce s kyvadlem, meditace, 
feng -shui, psychosomatika, odpuštění, 
harmonizace čaker apod. V nabídce 
je vždy možnost zakoupit si speciální 

literaturu, lapače snů, energetické ob-
razy, minerály, esenciální oleje či jiné 
pomocné prostředky. Nabídka se bude 
průběžně obměňovat.

Těší se Vás vaše MÍSTO PRO MĚ

Pro více informací sledujte facebook: 
Cesta k nezávislosti nebo 

www.cesta -k-nezavislosti.cz
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Tradice hasičských mší na Starém hradě

Po pandemii COVID-19 se opět kona-
la poutní mše na návrší nad Bzencem 
v kapli sv. Floriána a sv. Šebestiána.
V roce 2003 byla po 60 letech obno-

va tradice mší. V témže roce uplynulo 
300 let od postavení kaple a vzpomínka 
na její vysvěcení.
V roce 2007 si nechali hasiči žehnat 

čestný prapor a sochu sv. Floriána, která 
je umístěna nad vraty hasičské zbrojnice.
V roce 2015 se žehnala replika hasičské-
ho praporu, která je uložena v hasičském 
muzeu v Přibyslavi.
Dne 5. května 2018 se slavnostně otevřela 
kaple sv. Floriána a sv. Šebestiána. Naše 
účast byla i s praporem.
Letos 7. května 2022 se konala poutní 
mše za účasti sborů – Bzenec, Syrovín, 
Žeravice a Moravský Písek, obyvatel 
z města Bzence a okolí. Mši celebroval 
páter Martin Rumíšek, místní kněz. 
Nechali jsme si požehnat vybavení hasiče 
– přilbu, proudnici a hadici. Chtěli by-
chom udělat tradici a při svátku sv. Flo-
riána nabídnout účast na mši i dalším 
sborům v okrese Hodonín.

Otépková Klára
starostka sboru
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Bzenec v proměnách 
času…
V roce 1940 navštívil naše město stavitel Železný z Brna. 
Byl nadšeným fotografem a z jeho procházky po Bzenci se 
dochovalo album nádherných snímků. Vydejme se tedy po 82 
letech v jeho šlépějích a podívejme se spolu na sklepy v ulici 
B. Němcové, výhled na zámek z cesty na kapli sv. Floriána 
a sv. Šebestiána i pohled na město od hotařské búdy. A tak 
tedy tuto procházku napříč časem zahajme slovy z básně 
„Pozdrav Bzeneckým“ od známého filmového scénáris-
ty, kameramana a dramaturga Karla Smrže, kterou složil 
u příležitosti návštěvy Bzence v roce 1940 v rámci tehdejších 
Filmových žní ve Zlíně:
„Nu zkrátka myšlenky je třeba nechat doma teskné, když 
všechno zpívá tu a třpytí se a leskne.“

Petr Janovský, kronikář
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              KABELOVÁ TELEVIZE CZ informuje: 
 

Vážení zákazníci, 
 
na základě častých dotazů na rozšíření nabídky o programy v HD kvalitě a celkové zkvalitnění vysílání 
si Vám dovolujeme sdělit, že dne 20. června dojde v ranních hodinách k vypnutí vysílání všech 
analogových a DVB-T programů. 
 
Všichni uživatelé budou muset udělat následující kroky: 
 

1. Uživatelé, co mají televize s normou DVB-C, přeladí své zařízení automatickým laděním po 
obdržení SMS, že jsou technologické práce ukončeny a je možno přeladit. 

2. Uživatelé, co mají televize starší výroby nebo nepodporující DVB-C normu, budou potřebovat 
set top box DVB-C. V nabídce máme zařízení za zvýhodněnou cenu 690,- Kč nebo si ho 
mohou pronajmout za 29,- Kč měsíčně. 

 
V případě, že se Vám televize nepodaří přeladit, budeme Vám plně k dispozici. Kontaktujte naši 
Zákaznickou linku: 848 800 858, která bude mít v tomto období posílený provoz (při dlouhém 
vyzvánění nečekejte, telefon položte  – kolegové se Vám ozvou zpět).  
 
Následně se společně domluvíme na individuálním řešení = na návštěvě technika, který Vaši televizi 
bezplatně naladí, v případě potřeby a zájmu instaluje set-top box.  
 
Pokud budete volat na jiná telefonní čísla, nemůžeme Vám garantovat dovolatelnost včetně rychlého 
řešení. 
 
Nová HD programová nabídka bude k dispozici na webu: www.ktcz.eu od 13. června.  
 
O průběhu této akce Vás budeme informovat, a to pomocí SMS zpráv a emailů. 
 
Další informace budou prostřednictvím následujících kanálů:  www.bzenec.cz 
                  Facebook.com/mestoBzenec 
                  Mobilní aplikace Česká obec 

           Vývěsky Města Bzence 
 
Děkujeme za pochopení a věříme, že tato změna přinese Vaši spokojenost. 
 
 
        Tým KABELOVÉ TELEVIZE CZ s.r.o.  

 

     ZÁKAZNICKÁ LINKA: 848 800 858 
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              KABELOVÁ TELEVIZE CZ informuje: 
 

Vážení zákazníci, 
 
na základě častých dotazů na rozšíření nabídky o programy v HD kvalitě a celkové zkvalitnění vysílání 
si Vám dovolujeme sdělit, že dne 20. června dojde v ranních hodinách k vypnutí vysílání všech 
analogových a DVB-T programů. 
 
Všichni uživatelé budou muset udělat následující kroky: 
 

1. Uživatelé, co mají televize s normou DVB-C, přeladí své zařízení automatickým laděním po 
obdržení SMS, že jsou technologické práce ukončeny a je možno přeladit. 

2. Uživatelé, co mají televize starší výroby nebo nepodporující DVB-C normu, budou potřebovat 
set top box DVB-C. V nabídce máme zařízení za zvýhodněnou cenu 690,- Kč nebo si ho 
mohou pronajmout za 29,- Kč měsíčně. 

 
V případě, že se Vám televize nepodaří přeladit, budeme Vám plně k dispozici. Kontaktujte naši 
Zákaznickou linku: 848 800 858, která bude mít v tomto období posílený provoz (při dlouhém 
vyzvánění nečekejte, telefon položte  – kolegové se Vám ozvou zpět).  
 
Následně se společně domluvíme na individuálním řešení = na návštěvě technika, který Vaši televizi 
bezplatně naladí, v případě potřeby a zájmu instaluje set-top box.  
 
Pokud budete volat na jiná telefonní čísla, nemůžeme Vám garantovat dovolatelnost včetně rychlého 
řešení. 
 
Nová HD programová nabídka bude k dispozici na webu: www.ktcz.eu od 13. června.  
 
O průběhu této akce Vás budeme informovat, a to pomocí SMS zpráv a emailů. 
 
Další informace budou prostřednictvím následujících kanálů:  www.bzenec.cz 
                  Facebook.com/mestoBzenec 
                  Mobilní aplikace Česká obec 

           Vývěsky Města Bzence 
 
Děkujeme za pochopení a věříme, že tato změna přinese Vaši spokojenost. 
 
 
        Tým KABELOVÉ TELEVIZE CZ s.r.o.  

 

     ZÁKAZNICKÁ LINKA: 848 800 858 
 

 



Slavnostní akademie ke 140. výročí 
založení T. J. Sokol Bzenec

Důležité výročí letos neslavila jen celá 
Česká obec sokolská, ale i bzenecká 
jednota. Po vzniku Sokola si Bzenec na 
svoji jednotu počkal pouze dvacet let, 
konkrétně do 11. 4. 1882. Tehdy bratři 
Rychman, Sonevend a další nadšenci 
ustavili zřizující výbor tělocvično – ha-
sičské jednoty Sokol ve Bzenci. Od té 
doby, i přes zákazy činnosti ze strany 
nacistů a komunistů, se staráme o zdraví 
těla i ducha Bzenčanů. Jsme hrdí na to, že 
naše jednota stojí na pevných základech 
a jsme vděční každému, kdo se na jejím 
vzniku podílel. Věříme, že fungování 
moderního spolku může jít ruku v ruce 
s hodnotami, na kterých byl založen. 
Děti tedy vedeme nejen ke všestrannému 
sportování, ale i k laskavosti, čestnému 
jednání a k vlastenectví v tom nejlepším 
slova smyslu.

Naše oslava se nesla v duchu ukázky 
toho nejlepšího, co naše jednota nabízí. 
Uspořádali jsme sokolskou akademii, 
kde vystoupily nejen dětské oddíly, ale 
i oddíly žen včetně seniorek. Laskavé 
pozvání přijali také hosté - klasické 
cvičební skladby tak byly proloženy 
vystoupením místního pěveckého sboru 
Drmolice za doprovodu cimbálové mu-
ziky Floriánek nebo třeba vystoupením 
souboru zobcových fléten pod vedením 

paní učitel k y 
Marty Gráfové. 
Drmolice si do-
konce připravily 
kromě tradičních 
folklorních písní 
i písně sokolské, 
které si s nimi 
s chutí zazpívali 
všichni přítomní.

Na d  r á m e c 
ukázky našeho 
cvičení nemohly 
chybět ani milé 
oficiality. Bratr 

Zdeněk Hlobil, zastupující starosta župy 
Slovácké, ostuhoval náš prapor výroční 
stuhou, následně byly předány medaile 
České obce sokolské jedenácti našim 
členům. Sestra Kumpánová, která se 
podílela na znovuobnovení naší jednoty 
po revoluci a velmi činná byla i v rámci 
župy, obdržela medaili stříbrnou. Ostat-
ní medailisté dostali medaile bronzové.

Po oficiálním programu jsme se přesu-
nuli k cimbálu, kde jsme hodovali až do 

večerních hodin. Děkujeme všem, kteří 
přijali pozvání a naše důležité výročí 
s námi oslavili. Děkujeme také městu 
Bzenec za dlouhodobou podporu, bez 
které si naši činnost nedovedeme dobře 
představit.

Na závěr si dovolím citovat slova 
našeho starosty, bratra Petra Varjana: 
“Oslavenkyni, naší jednotě, přeji mno-
ho aktivních členů, cvičenců, dobrých 
cvičitelů, ať roste a vzkvétá, a vám všem 
pevné zdraví a chuť aktivně se podílet 
na činnosti bzeneckého Sokola.”

Akademií ale naše oslavy nekončí - 
v létě vydáme k výročí založení jednoty 
obsáhlý almanach a uspořádáme o T. J. 
Sokol Bzenec výstavu, která bude k vi-
dění v kapli na Starém hradě při pouti 
a vinobraní. Nezapomeňte sledovat také 
náš facebookový profil, kam postupně 
přidáváme zajímavosti z historie jednoty.

Se sokolským nazdar!

Mgr. Jana Hynčicová, 
místostarostka T. J. Sokol Bzenec
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